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Barones D'Souza, Kosova'daki güncel gelişmeler konusunda ilgi gösterdi

Kosova Cumhuriyeti  Meclis  başkanı ,  İngileter  

Parlamentosu Lordlar Birliği Başkanı ve diğer görevli ile 

milletvekiller tarafından karşılanan bir heyet başında 

bulunarak resmi bir ziyaret gerçekleştirdi.
Barones D'Souza'e misafirperverliklerinden dolayı 

teşekkür ederken Başkan Krasniqi, Büyük Britanyanın 

Kosova'ya verdiği her yönlü desteklerinden dolayı 

memnuniyetini irade etti. Dolayıyla o baronesi, Kosova 

Meclisinin çalışmaları, onun oluşumu ve gelecek için 

belirlediği hedefleri açıkayarak ülkedeki güncel gelişmeler 

hakkında bilgi veredi. Meclis başkanı Kosova'nın 

uluslararsı edstek sayesiyle yeni bir demokratik düzenin 

kurulduğunu vurguladı.
Barones D'Souza Ahtisari Planıın uygulanmasına ait 

Fizibilite İnceleme Raporundan çıkan anayasa ve seçim  reformları, Anayasal süreçleri ve diğer 

konulara ilgi gösterdi.
Başkan Krasniqi onu, Avrupa entegrasyonları çerçevesinde Fizibilite İnceleme Raporu ve bu 

belgeden çıkan görevler, özellikle yasama konusunda Kosova Meclisine ait görevler alanında 

Kosova'nın şu andaki süreçlerle tanıttı.
 “ Kosova'nın stratejik yönelimi, Avrupa Birliği ve NATO'ya entegrasyonlardır” dedi Krasniqi. 

Anayasal ve seçim reformları ile ilgili olarak o, komisyonların çalışmalarının tüm geçici 

duraksamalarına rağmen, bu reformları sonuçlandıracaklarına inandığını, Ahtisari Planından söz 

edilince ise Belgradın otoritelerinin müdahalelerinin sonucu olarak, sorunların hala mevcut 

olmaya devam ettiği Kosova'nın kuzeyi hariç uygulanmakta olduğunu ileri sürdü. Krasniqi 

Sırpların, Kosovanın kuzeyinde olduğu gibi onun güneyinde de Kosova kurumları ile entegre 

olmak için ilgilendiklerini onların Belgrad tarafından enstrümentalizasyonunun, engel olmaya 

devam etmekte olduğunu vurguladı. 
Toplantının sonunda Başkan Krasniqi Bronesi, Kosova'ya bir ziyarette bulunması için davet etti. 

Bercow: Kosova devletinin bağımsızlığını 

ve entagrasyonlarını desteklemekteyiz

Londra'ya gerçekleştirdiği ersmi ziayereti süresinde 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi ve 

eşliğindeki heyet, İngiltere Paralemntosu Temsilciler 

Odası Başkanı John Bercow, Dışişleri Komisyon üyesi, 

Avrupadan sorumlu David Lidington ve İngilterenin 

politik hayatının diğer kişileri ile ayrı ayrı görüşmelerde 

bulundu. 

Krasniqi – Bercow arasındaki görüşme, Krasniqi – Bercow 

arasındaki görüşme, mevkidaşlar arasındaki dostluğu göz 

önünde bulundurarak iki sıcak ve dostane bir hava içinde 

geçti. Başkan Krasniqi, Kosova'daki durum, Kosova'nın 

karşılaşmakta olduğu sıkıntılar hakkında kısaca bilgi 

verdi ve Avrupa entegrasyonları, kuzeydeki durumun 

istikarra kavuşması ve ülkenin o bölümünde de anayasallığın uygulanmasına özellikle değindi. 

İngiltere Paralemntosu Temsilciler Odası Başkanı, Parlemento Başkanı Krasniqi'yi, İngileter 

Parlamentosunun, Kosova'nınbir dostu olduğunu vurguladı. “Biz Kosova devletinin 

bağımsızlığını ve entegrasyonunu desteklemekteyiz” diye vurguladı diye vurguladı Bercow. 
İngiltere paralemntosu ve devletinin ve tüm devletinin Kosova'ye verdiği destekten dolayı 

teşekkürlerini ifade ederken Başkan Krasniqi, Biyik Britanya, AB ve ADB'nin bu desteği olmadan 

bu gelişme safhasına ulaşamayacağını vurguladı.  Dünyadaki en eski edmokrasilerden dolayısıyla 

Biyik Britenya gibi ülkelerden bir şeyler öğrenmiş ve öğrenmeye devam etmekteyiz. Bu durumda 

özellikle Euro-Atlantik entagrsyonları konusunda Kosova için İngilterenin sürekli desteğini 

istemekteyiz. Kosova, Meclisin kendine düşen desteğini sunarken yeni bir demokratik toplum ve 

düzeni oluşturmaktadır, diye devam etti başkan Krasniqi. 

Diyalog Avrupa değerindedir ve Kosova bunu, Sırbistan ile ilişkileri düzeltmek 
için olduğu gibi kabul etmiştir. Buna rağmen Sırbistan, şimdiye kadar imzalanan 
sözleşmeleri hayata geçirmek için iyiniyetini göstermemiştir. “Sırbistan 
Kosova'ya,  Avrupa entegrasyonlarına doğru yolda engel yaratıyor, ancak o, 
kendisine de engel yaratmaktadır” diye vurguladı Parlamento Başkanı Krasniqi.. 

Lidington: Kosova, Avrupa Birliği ile yeni ve umut verici ilişkilerin 

yeni bir safhasına girmiştir

Avrupadan sorumlu Bakan David Lidington ile 

Başkan Krasniqi ile görüşmede, Kosova'daki 

güncel gelişmelerve onun başarıları konusunda 

bilgi sundu. O aynı zamandan uluslararası 

gözetimli bağımsızlığın sona ermesi, vizelerin 

kolaylıkları ve diğer konulara değindi. 
“ Avrupa'da şimdiye kadar, Kosova'nın Avrupa 

geleceği hakkında konuşuldu, şimdi ise somut 

hamlelere yönelik olmakla bunu biz, Kosova 

kurumlarının ve vatandaşlarının bir başarısı 

olarak değerlendirmekteyiz. Bu yönde onlar, 

Kosova'yı AB'ne ulaştırmak için çalışmış ve 

özveriyle çalışmaktadır” diye ileri sürdü Krasniqi. Aynı zamanda İlerleme 

Raporunun tüm yönergelerinin Meclis tarafından faaliyet planı sayesiyle 

yerine getirildiğini ve Fizibilite Raporunun yönergeleri konusunda da aynı 

şekşilde hareket etmekte olduğunu söyledi. Konuşmasının devamında o, 

Avrupa entagrasyonu konusunda yasamanın, Meclis tarafından öncelikle ele 

alındığını ve alınacağını söyledi. Kosova'nın, azınlıklar, özellikle ise Sırp 

azınlığının hakları konusunda yüksek standartları belirlediğini ve bu 

siyasetin, Sırbistan'daki Arnavutlar konusunda da uygulanması isteğini talep 

etti. 
Aynıca örgütlü suçlar ve rüfetçiliğe karşı savaşımda da gözle görülür 

başarıların elde etildiğini, buysa AB'Nnin kriterelrini gittikçe daha ciddi bir 

şekilde yerine getirmekte olduğunu vurguladı.  

Bakan Lidington, bu arada Büyük Britanya'nın, Kosova'nın Avrupa entegrasyonları 

sürecine desteklerini bir daha vurgulayarak, Kosova'nın yeni bir sahaya girdiğini ve 

onun Avrupa Birliği ile umut verici ilişkilere girdiğini söyledi. O bu süreçte 

Kosova'nın Batı Balkanların diğer ülkeleri ile aynı muamele göreceğini ileri sürdü. 

İngiltere diplomatı, Kosova'yı hala tanımayan AB'nin beş ülkesinin engel 

yaratmayacaklarını, ancak Kosova kurumlarının, ülkeyi Avrupa entegrasyonlara 

ulaştırmak için reformları özveriyle uygulamaya devam etmelerini istedi. 
Sırbistan ile diyaloga değinirken İngiltere bakanı, Meclis'in rezolüsyonunu 

destekledi ve şimdiye kadarki sözleşmenin uygulanması konusunda ümitli 

olduğunu vurguladı. 

Kosova Kosova 
Sırpları için
bilgilendirme
kampanyası
hazırlamalı ve onu 
hükümetine
yardım sumak için 
ülkenin kuzeyi  
hakkında özel bir 
strateji
hazırlamalıdır. 

M E C L I SM E C L I S
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Kosova Parlemento 

heyeti, Londa Mevlis 

Başkan ı  J enne t e  

Armold, 

İngiletere

Parlementolar aarsı 

B i r l i k  B a ş k a n ı  

Robert Walter  ve 

İngiltere'nin diğer 

yasama görevlileri 

tarafından

 karşılandı. 

Kosova'nın Mısır ile ilişkileri, gittikçe daha sıkı işbirliği sürecine doğru gitmektedir. İster Kosova, 
mister ed Mısır'da bu ülkelerin sistemlerindeki değişiklikler, sözkonusu ülkelerin karşılıklı 
görüşlerini de değişmesine neden olmuştur. Mısır tarafından iyi bir örneği oluşturan Kosova'daki 
hızlı gelişme, belli bir zaman çerçevesi içinde, birkaç aydan beri, iki ulke arasında hejet değiş 
tokuşunun yoğunlaşmasına neden olmuştur. 
Parlamento Başkanı Krasniqi'nin yönetimi altında Kosova Meclisi'nin bir parlamento heyeti, 19 
Eylül 2012 tarihinde üç günlik bir Mısır ziyareti gerçekleştirdi. 
07.11.2*12 tarihinde Mısırın Arap Cumhuriyeti Başkanı Dn. Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy, 
Kosova Parlaemnto Başkanı Krasniqi ile bir görüşmede bulundu. 
Parlamento başkanı Krasniqi'nin daveti üzere 14.11.2012 tarihinde Mısır'ın Şura Konsey Başkanı 
(Yukarıki Oda – Danışma Konseyi), geniş bir heyetin başında bulunarak üç günlük bir Kosova 
ziyaretinde bulunmaktadır. 

İngiltere Parlamentosunun her iki odasının 

başkanlarıyla görüşme  

eclis Başkanı Jakup Krasniqi'nin başkanlığı altında 

olan bir Kosova parlemento heyetinin Londra 

ziyareti, İngiltere Parlamentosunun iki odasının 

başkanları ve birkaç milletvekili ile lordla 

görüşmelerde bulundu. Dostluk havası içinde geçen 

bu görüşmelerde,  Kosova ile İngiltere arasında başta 

olmak üzere yöre ülkeleri ve Sırbistan- Kosova 

araısndaki ilişkilerden söz edildi.  
Sn. Krasniqi, İngiltere mevkidaşlarından, Kosova'nın 

uluslararası tanıma sürecinde, Avrupa entegrasyonu 

ve Kosova'nın uluslararası örgütlere üyeliği 

konusunda yardım sunmalarını istedi. 

Aynı zamanda meslekdaşlarından, yatırımlar için tüm yasal kolaylıkların 

oluştuğundan dolayı Kosova'da yatırımların yapılması için İngiltere işletmelerini 

körüklemelerini istedi. 
Kosova – Sıbistan ilişkileri, diyalogu kabul etmemiz ve sözleşmeleri imzalamış 

olmamıza rağmen hala zor olduğunu, Sırp vatandaşlarının kendi hayatlarını serbestçe 

geliştirmeleri için idari ve güvenlik strüktürlerini Kosova'dan uzaklaştırmaları 

konusunda Avrupa Birliğinin Belgrad'a ortakça etki etmesi yeniden talep edildi. 
İngileteer Parlamentosunun her iki odasının üyeleri, Kosova'ya olağanüstü bir ilgi 

gösterdiler. Onlar Kosova'nın parlamento heyetine, memniniyetle eşlik ederek, 

İngiltere parlamentosunun örgütlülüğü, işlevliliği ve rolü ile tanıttılar. Kosova Meclisi 

Başkanı Dr. Jakup Krasniqi'nin başkanlığındaki Kosova Parlamento heyeti, 

Londra'dan Büyük Britenya'da Londra'dan sonra büyüklüğü açısından en büyük ilçe 

olan Sheffield'e hareket etti. 

Meclis heyeti Sheffieldit belediyesini ziyaret etti

Kosova misafirleri, Belediye Başkanı lord Parlour tarafınfan karşılandı. Lord 

heyete, Belediyenin tarihçesi, örgütlülüğü ve işlevliliği hakkında bilgi verdi. 

Sheffieldit Belediye Başkanının rolü, daha fazla temsilidir, ancak Sheffieldit'in 

birinci vatandaşı olması itibariyle politik dışında olan çok önemli bir kişidir. 
Heyet, Belediyenin asbaşkanı Sn. Harry Harpham ile de görüştü. Kendisi 

Belediye ev Konsey, ekonomik yaşamı, mali, kültürel, eğitim ve spor hayatı 

yanı sıra merekz idare ile ilişkileri hakkında geniş bilgi sundu. Sheffield'te, 

Kosova'dan gelen belli bir sayıda üniversiet öğrencilerin eğitim gördüklerini 

söyledi. 

Priş t ineMısır ile Kosova arasındaki ilişiklerin güçlendirilmesi, 

Kosova bağımsızlığının tanınmasına doğru gitmektedir

Kosova Cumhuriyeti meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi'nin karşıladığı kişiler:

Mısır Arap Cumhuriyeti Başkan Yardımcısı Sn. Pakinam Hassan Khalil  El Sharkawy

Mısır Şura Konseyi ( Yukarıki Oda – Danışma Konseyi) Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed

Dışişleri Komisyonu, Mısır Şura Konseyi ( Yukarıki Oda – Danışma Konseyi) 

Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed'i kabul etti

Kosova bağımsızlığı  Mısır tarafından en kısa bir 

zamanda tanınacaktır

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, 

Mısırın Arap Cumhuriyeti Başkan Yardımcısı Sn. 

Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy'ı konuk etti. Sn. 

Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy'ı ziyaertlerinden 

dolayı selamladıktan sonra Meclis Başkanı Krasniqi, 

Kosova ile Mısır arasında gerçekleşmekte olan 

ziyaretlerin değerli olduğunu söyleyerek, konuşmasının 

devamında, devrimden sonra Mısır'da meydana gelen 

değişmeleri selamlayarak, bu develtin en kısa bir 

zamanda geçişli dönemi aşmasını diledi. 

Kosova bağımsızlığının Mısır tarafından hala 

tanınmamasına rağmen çok iyi ilişkilerimiz vardır, 

buysa Mısır halkı ve Kosova halkı arasında uzun süreli dostluğumuz vardır Güçlü bir ülke ve 

yöreye etkisinin yüksek olduğu bir ülke olarak, diye vurguladı Krasniqi, Kosova'nın BMÖ'ne 

üyelğine giden yolun kısaltılmasına sebep olabilirdi. Bu hava içerisinde o, Mısır'ın en kısa bir 

zamanda, Kosova'da büyükelçisi olacağına inandığını söyledi. 

S Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy 'ne misafirperverliklerinden dolayı teşekkürlerini ifade 

ederken, bu ziyaretin de Mısır'ın geçmekte olduğu yeni bir yansıma olduğunu söyledi.  Bu 

ziyaretler, özellikle Mısır'ın yeni başkanının seçilmesinden sonra sıklaşmıştır. Şimdi Mısır, 

kurumlarının oluşum sürecinden ve her yönlü değişme süreçlerinde geçmektedir. Öyleki bu 

koşullar Mısırın Yöre ve Kosova ile ilişkilerine yansıyacaktır. O, Kosova bağımsızlığının Mısır 

tarafından en kıs bir zamanda tanınacağına inandığını söyledi, çünkü Mısır'da, dünyanın farklı 

ülkeleri, aralarında Kosova ile yeni ilşkilerin oluşması alanında yeni bir havanın estiğini 

söyledi. Sn. Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy Parlamento Başkanı Krasniqi'yi, Kosova 

halkının savaşının sonucu olarak yapılan değişmelerden dolayı kutladı. 
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heyeti, Londa Mevlis 

Başkan ı  J enne t e  

Armold, 

İngiletere

Parlementolar aarsı 

B i r l i k  B a ş k a n ı  
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İngiltere'nin diğer 

yasama görevlileri 

tarafından

 karşılandı. 
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görüşlerini de değişmesine neden olmuştur. Mısır tarafından iyi bir örneği oluşturan Kosova'daki 
hızlı gelişme, belli bir zaman çerçevesi içinde, birkaç aydan beri, iki ulke arasında hejet değiş 
tokuşunun yoğunlaşmasına neden olmuştur. 
Parlamento Başkanı Krasniqi'nin yönetimi altında Kosova Meclisi'nin bir parlamento heyeti, 19 
Eylül 2012 tarihinde üç günlik bir Mısır ziyareti gerçekleştirdi. 
07.11.2*12 tarihinde Mısırın Arap Cumhuriyeti Başkanı Dn. Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy, 
Kosova Parlaemnto Başkanı Krasniqi ile bir görüşmede bulundu. 
Parlamento başkanı Krasniqi'nin daveti üzere 14.11.2012 tarihinde Mısır'ın Şura Konsey Başkanı 
(Yukarıki Oda – Danışma Konseyi), geniş bir heyetin başında bulunarak üç günlük bir Kosova 
ziyaretinde bulunmaktadır. 

İngiltere Parlamentosunun her iki odasının 

başkanlarıyla görüşme  

eclis Başkanı Jakup Krasniqi'nin başkanlığı altında 

olan bir Kosova parlemento heyetinin Londra 

ziyareti, İngiltere Parlamentosunun iki odasının 

başkanları ve birkaç milletvekili ile lordla 

görüşmelerde bulundu. Dostluk havası içinde geçen 

bu görüşmelerde,  Kosova ile İngiltere arasında başta 

olmak üzere yöre ülkeleri ve Sırbistan- Kosova 

araısndaki ilişkilerden söz edildi.  
Sn. Krasniqi, İngiltere mevkidaşlarından, Kosova'nın 

uluslararası tanıma sürecinde, Avrupa entegrasyonu 

ve Kosova'nın uluslararası örgütlere üyeliği 

konusunda yardım sunmalarını istedi. 

Aynı zamanda meslekdaşlarından, yatırımlar için tüm yasal kolaylıkların 

oluştuğundan dolayı Kosova'da yatırımların yapılması için İngiltere işletmelerini 

körüklemelerini istedi. 
Kosova – Sıbistan ilişkileri, diyalogu kabul etmemiz ve sözleşmeleri imzalamış 

olmamıza rağmen hala zor olduğunu, Sırp vatandaşlarının kendi hayatlarını serbestçe 

geliştirmeleri için idari ve güvenlik strüktürlerini Kosova'dan uzaklaştırmaları 

konusunda Avrupa Birliğinin Belgrad'a ortakça etki etmesi yeniden talep edildi. 
İngileteer Parlamentosunun her iki odasının üyeleri, Kosova'ya olağanüstü bir ilgi 

gösterdiler. Onlar Kosova'nın parlamento heyetine, memniniyetle eşlik ederek, 

İngiltere parlamentosunun örgütlülüğü, işlevliliği ve rolü ile tanıttılar. Kosova Meclisi 

Başkanı Dr. Jakup Krasniqi'nin başkanlığındaki Kosova Parlamento heyeti, 

Londra'dan Büyük Britenya'da Londra'dan sonra büyüklüğü açısından en büyük ilçe 

olan Sheffield'e hareket etti. 

Meclis heyeti Sheffieldit belediyesini ziyaret etti

Kosova misafirleri, Belediye Başkanı lord Parlour tarafınfan karşılandı. Lord 

heyete, Belediyenin tarihçesi, örgütlülüğü ve işlevliliği hakkında bilgi verdi. 

Sheffieldit Belediye Başkanının rolü, daha fazla temsilidir, ancak Sheffieldit'in 

birinci vatandaşı olması itibariyle politik dışında olan çok önemli bir kişidir. 
Heyet, Belediyenin asbaşkanı Sn. Harry Harpham ile de görüştü. Kendisi 

Belediye ev Konsey, ekonomik yaşamı, mali, kültürel, eğitim ve spor hayatı 

yanı sıra merekz idare ile ilişkileri hakkında geniş bilgi sundu. Sheffield'te, 

Kosova'dan gelen belli bir sayıda üniversiet öğrencilerin eğitim gördüklerini 

söyledi. 

Priş t ineMısır ile Kosova arasındaki ilişiklerin güçlendirilmesi, 

Kosova bağımsızlığının tanınmasına doğru gitmektedir

Kosova Cumhuriyeti meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi'nin karşıladığı kişiler:

Mısır Arap Cumhuriyeti Başkan Yardımcısı Sn. Pakinam Hassan Khalil  El Sharkawy

Mısır Şura Konseyi ( Yukarıki Oda – Danışma Konseyi) Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed

Dışişleri Komisyonu, Mısır Şura Konseyi ( Yukarıki Oda – Danışma Konseyi) 

Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed'i kabul etti

Kosova bağımsızlığı  Mısır tarafından en kısa bir 

zamanda tanınacaktır

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, 

Mısırın Arap Cumhuriyeti Başkan Yardımcısı Sn. 

Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy'ı konuk etti. Sn. 

Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy'ı ziyaertlerinden 

dolayı selamladıktan sonra Meclis Başkanı Krasniqi, 

Kosova ile Mısır arasında gerçekleşmekte olan 

ziyaretlerin değerli olduğunu söyleyerek, konuşmasının 

devamında, devrimden sonra Mısır'da meydana gelen 

değişmeleri selamlayarak, bu develtin en kısa bir 

zamanda geçişli dönemi aşmasını diledi. 

Kosova bağımsızlığının Mısır tarafından hala 

tanınmamasına rağmen çok iyi ilişkilerimiz vardır, 

buysa Mısır halkı ve Kosova halkı arasında uzun süreli dostluğumuz vardır Güçlü bir ülke ve 

yöreye etkisinin yüksek olduğu bir ülke olarak, diye vurguladı Krasniqi, Kosova'nın BMÖ'ne 

üyelğine giden yolun kısaltılmasına sebep olabilirdi. Bu hava içerisinde o, Mısır'ın en kısa bir 

zamanda, Kosova'da büyükelçisi olacağına inandığını söyledi. 

S Pakinam Hassan Khalil El Sharkawy 'ne misafirperverliklerinden dolayı teşekkürlerini ifade 

ederken, bu ziyaretin de Mısır'ın geçmekte olduğu yeni bir yansıma olduğunu söyledi.  Bu 
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“Mısır Kosova'yı desteklemeketdir ve onu bağımsızlığını ve özgrülüğünü önemli bulmaktdır. 
Kosova'yı tanımaya giden yolun sonundayız, tanınmayı diyorum, çünkü Kosova Mısır'ın 
kalbindedir” diye vurguladı Yukarıki Oda Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed.

Kosova bağımsılzığı karşısında yedekli 

davranışlar geçmi te kaldı        ş

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup 

Krasniqi bugün Mısır'ın Şura Meclis (Yukarıki Oda-

Danışma Konseyi) Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed'i 

kabul etti. Geniş bir parlamento heyetinin başında 

bulunan başkan, Parlemento Başkanı Krasniqi'nin 

daveti üzere Kosova'da üç günlük bir resmi 

ziyarete bulunmaktadır. Görüşmenin başında 

Parlamento Başkanı Krasniqi, bu ziyaretten dolayı 

heyete teşekkür etti ve devamında, Yukarıki Oda 

Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed, bu ziyaret için 

teşekkürlerini iletti ve Kosova halkının arzularının gerçekleşmesinden dolayı kutladı. 

Konuşmasının edvamında o “Parlemento olarak biz, her alanda Kosova'yı destekliyoruz” 

dedi. 
Devamında Meclis Başkanı Krasniqi, Mısır'ın, Kosova'yı tanımasına kadarki dönemde, 

birkaç diğer ülkelere benzer şekilde, Priştine'de bir temsilcilik açabileceğini söyledi. 

Meclis Başkanı Krasniqi, Kosova ile Mısır arasındaki ilişkiler, çok iyidir, özellikle bu 

karşılıklı ziyaretlerden sonra. “Biz çoktandır iyi ilişikilerimiz vardı, öyle ki bu ilişkileri 

tazelememiz daha kolay oluyor. Geçişli dönemin, en kısa zamanda geçmesini diliyoruz, 

Mısır'daki kurumsal yaşamın güçlendiği dönemde ise iki ülkemiz arasındaki ilişiklerin de 

güçlendirilmesini diliyoruz” diye vurguladı yasama başkanı. Konuşmasının devamında o 

heyeti, Kosova'nın yasama ve genel ekonomik kalkınmasında eled ettiği başarılarla tanıttı. 

Dolayısıyla parlamentoda idare-muahlefet arasındaki ilişkilerin dengelenme geleneğinin 

oluşması konusunda görüş açısını ileri sürdü ve bu konuda milli çikardan olan bir 

konunun mevcut olduğunu söyledi. Meclis Başkanı Krasniqi, bağımsızlığına kadar 

Kosova'nın geçmiş tarihi konusunda bir değerlendirmede bulundu. 
Söz alan Sn. Ahmed Fahmy Ahmed bir daha meclis başkanını, söz konusu olan tüm 

başarılarından dolayı kutladı, konuşmasının devamında ise Mısır'a döner dönmez, 

Mısır'ın Kosova'da bir temsilciliğinin açılması yönünde angaje olacağını söyledi. 

Devamında Mısır'da meydana gelen devrimden sonra Kosova hakkında yeni görüşün 

mevcut olduğunu söylediç Mısır halkı, Kosova bağımsızlığını desteklemektedir, bu 

konudaki yedek tutumlar geçmişte kalmıştır. Bu arada Kosova'da Mısır büyükelçiliğinin 

açılmasına kadar, iki ülke arasında kültürel ev ekonomik işbirliğin oluşmasının devam 

etemsi gerekir. Heyetin diğer temsilcileri de, Kosova'yı tanıncaya kadar, karşılıklı 

ilişkilerin oluşması yolunda engellerin bulunmadığını söyledi. Mısırlı heyetin üyelerinde 

biri, gelecek ziyaret süresinde, Mısır'ın Kosova büyükelçiliğinin açılması dolayısıyla bir 

kutlamanın düzenleneceğine dair umudunu belirtti. 
Düzenlenen bir basın toplantısında Meclis Başkanı Krasniqi, parlamento heyetinin 

ziyaretinin değerli olduğunu ileri sürerek, bu ziyaretlerin çok alanlarda işbirliğin 

çeşitlerini derinleştirdiğini vurguladı. Kosova bağımsızlığının Mısır tarafından tanınması 

ise , ona göre, an meselesidir. 
Yukarıki Oda Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed, Mısır'ın Kosova'yı edsteklediğini ve onun 

bağımsızlığını ve özgürlüğünü değerli bulduğunu vurguladı. “Mısır Kosova'yı 

desteklemektedir ve onu bağımsızlığını ve özgrülüğünü önemli bulmaktdır. Kosova'yı 

tanımaya giden yolun sonundayız, tanınmayı diyorum, çünkü Kosova Mısır'ın 

kalbindedir” diye vurguladı Yukarıki Oda Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed.

Sn. Sabri Hamiti ile söyleşi, LDK (KDB), Meclis Asbaşkanı

E itimi: - Priştine Üniversitesi,Felsefe Fakültesi, Zagreb Üniversitesi,Felsefe Fakültesi ğ

(Mastır), Sorbona Üniversitesi,Paris. 
Bilimsel derece: Filoloji Bilimleri Doktorası, Kosova Bilimsel Akademisi üyesi 
Profesyonel faaliyetleri: 1973-1993 : “Rilindja” Gazetesinde  editör 1993-2011 : 

Üniversite profesörü 1992-2011 
Edebi yaratıcılığı: Yazar , araştırmacı. 2002'de 10 ciltte komplet eserlerinin yayını 

tamamlandı.
Politik faaliyetleri: LDK (KDB) üyesi ve başkan yardımcısı. 2001-2012 Kosova 

Cumhuriyeti Meclisi milletvekili. 2001-2004. Dışişleri Komisyonu başkanı. 2006-2011 

yılları arasında LDK (KDB) Parlamenter Grup Başkanı,. 2004 -2012 yılları arasında 

Kosova Cumhuriyeti Başkanlık Kurulu üyesi. “Kosova- Fransa Dostluk Grubu 

Başkanı”.
 Şu anda Kosova Cumhuriyeti Meclis Asbaşkanı. 

1. Sn. Asbaşkan! Meclis Başkanlık Kurulunda katkınız ve tecrübeniz bayağı büyüktür, çünkü siz dert yasama döneminde  

milletvekilisiniz ve üç yasama döneminde ise Meclis Başkanlık Kurulu'nun üyesisiniz. Milletvekili, LDK (KDB) Parlamenter 

Grup Başkanı, Meclis Asbaşkanı olarak ve genel kurul toplantılara başkanlık yaparken  tartışmalardan başlayarak kararların 

alınmasına kadar doğrudan katıldınız. Bu söyleşiyi Meclis yönetmeliği ile başlamak istiyorum. Meclis yönetmeliği ve Kosova 

anayasası arasında uyumsuzluk sorunu mevcut mudur?

İlkesel olarak Kosova Cumhuriyeti Meclis Yönetmeliği ve Kosova Cumhuriyeti Anayasası arasında uyunmsuzluk 

mevcut değildir. Meclis Yönetmeliğinin, Kosova'nın en yüksek yasamasının temsilci kurumunun idare ve muhalefetin 

işlevliliği sayesiyle parlamenter demokrasisinin işlev olması gerektiği vurgulanarak tamamlanması gerektiği söz 

konusdur. Bu konuda yapılması gereken şey çalışmaktır. 

2. Yasama, Yürütmeyi denetleme konusunda anayasa hakkına sahiptir. Yasama tarafından Yürütmenin denetlenmesi ile ilgili 

Anayasa Hakkının işlev olmasıı hakkında herhangi değerlendirmeniz var mı?

Anayasa gereğince Meclis, Hükümetin ve yasa ile diğer kamu kurumlarını gözetlemekle ve Meclise rapor sunmakla 

yükümlüdür. Ancak bu denetleme, pratikte iki nedenden dolayı zor gerçekleşmektedir. 
Birincisi: idarelerin (yasama ve yürütme) yazılı olmayan istekleri biribirlerine hakim olmalarıdır.  
İkincisi: bizde özel parlamenter veçim yöntemleri, parlamento Çoğunluğunun (çoğunluğun), oylamanın azınlığı ile de 

oluşabilmesini sağlamaktadır; parlamenter Azınlıklar ise halkın oy çoğunluğuna sahip olmasını sağlamaktadır. Bu 

daha geç Hükümetin enstrümanı olmasına neden olan Meclis Çoğunluğunu oluşturmaktadır, böylece kendi 

parlamenter gözetim görevini azaltmaktadır. 
Bu durumda Hükümeti gözetmek işi hemen hemen muhalefete kalmaktadır, oysa Meclisteki kendi alternatifleri yanı 

sıra Meclis'te sandalyelerin çoğunluğuna sahip olmadığından dolayı fazla iş yapamıyor. Dolayısyla kendi taleplerini, 

Hükümeti yükümlü kılacak kendi parlamenter karar haline getirekmiyor. 
Bu planda Kosova Meclisi'nin, Hükümet karlısında demokratik görevini yerine getirmek için yoğun işlerin yapılması 

kalıyor. 

Sabri Hamiti
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kalbindedir” diye vurguladı Yukarıki Oda Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed.

Kosova bağımsılzığı karşısında yedekli 

davranışlar geçmi te kaldı        ş

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup 

Krasniqi bugün Mısır'ın Şura Meclis (Yukarıki Oda-

Danışma Konseyi) Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed'i 

kabul etti. Geniş bir parlamento heyetinin başında 

bulunan başkan, Parlemento Başkanı Krasniqi'nin 

daveti üzere Kosova'da üç günlük bir resmi 

ziyarete bulunmaktadır. Görüşmenin başında 

Parlamento Başkanı Krasniqi, bu ziyaretten dolayı 

heyete teşekkür etti ve devamında, Yukarıki Oda 

Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed, bu ziyaret için 

teşekkürlerini iletti ve Kosova halkının arzularının gerçekleşmesinden dolayı kutladı. 

Konuşmasının edvamında o “Parlemento olarak biz, her alanda Kosova'yı destekliyoruz” 

dedi. 
Devamında Meclis Başkanı Krasniqi, Mısır'ın, Kosova'yı tanımasına kadarki dönemde, 

birkaç diğer ülkelere benzer şekilde, Priştine'de bir temsilcilik açabileceğini söyledi. 

Meclis Başkanı Krasniqi, Kosova ile Mısır arasındaki ilişkiler, çok iyidir, özellikle bu 

karşılıklı ziyaretlerden sonra. “Biz çoktandır iyi ilişikilerimiz vardı, öyle ki bu ilişkileri 

tazelememiz daha kolay oluyor. Geçişli dönemin, en kısa zamanda geçmesini diliyoruz, 

Mısır'daki kurumsal yaşamın güçlendiği dönemde ise iki ülkemiz arasındaki ilişiklerin de 

güçlendirilmesini diliyoruz” diye vurguladı yasama başkanı. Konuşmasının devamında o 

heyeti, Kosova'nın yasama ve genel ekonomik kalkınmasında eled ettiği başarılarla tanıttı. 

Dolayısıyla parlamentoda idare-muahlefet arasındaki ilişkilerin dengelenme geleneğinin 

oluşması konusunda görüş açısını ileri sürdü ve bu konuda milli çikardan olan bir 

konunun mevcut olduğunu söyledi. Meclis Başkanı Krasniqi, bağımsızlığına kadar 

Kosova'nın geçmiş tarihi konusunda bir değerlendirmede bulundu. 
Söz alan Sn. Ahmed Fahmy Ahmed bir daha meclis başkanını, söz konusu olan tüm 

başarılarından dolayı kutladı, konuşmasının devamında ise Mısır'a döner dönmez, 

Mısır'ın Kosova'da bir temsilciliğinin açılması yönünde angaje olacağını söyledi. 

Devamında Mısır'da meydana gelen devrimden sonra Kosova hakkında yeni görüşün 

mevcut olduğunu söylediç Mısır halkı, Kosova bağımsızlığını desteklemektedir, bu 

konudaki yedek tutumlar geçmişte kalmıştır. Bu arada Kosova'da Mısır büyükelçiliğinin 

açılmasına kadar, iki ülke arasında kültürel ev ekonomik işbirliğin oluşmasının devam 

etemsi gerekir. Heyetin diğer temsilcileri de, Kosova'yı tanıncaya kadar, karşılıklı 

ilişkilerin oluşması yolunda engellerin bulunmadığını söyledi. Mısırlı heyetin üyelerinde 

biri, gelecek ziyaret süresinde, Mısır'ın Kosova büyükelçiliğinin açılması dolayısıyla bir 

kutlamanın düzenleneceğine dair umudunu belirtti. 
Düzenlenen bir basın toplantısında Meclis Başkanı Krasniqi, parlamento heyetinin 

ziyaretinin değerli olduğunu ileri sürerek, bu ziyaretlerin çok alanlarda işbirliğin 

çeşitlerini derinleştirdiğini vurguladı. Kosova bağımsızlığının Mısır tarafından tanınması 

ise , ona göre, an meselesidir. 
Yukarıki Oda Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed, Mısır'ın Kosova'yı edsteklediğini ve onun 

bağımsızlığını ve özgürlüğünü değerli bulduğunu vurguladı. “Mısır Kosova'yı 

desteklemektedir ve onu bağımsızlığını ve özgrülüğünü önemli bulmaktdır. Kosova'yı 

tanımaya giden yolun sonundayız, tanınmayı diyorum, çünkü Kosova Mısır'ın 

kalbindedir” diye vurguladı Yukarıki Oda Başkanı Ahmed Fahmy Ahmed.

Sn. Sabri Hamiti ile söyleşi, LDK (KDB), Meclis Asbaşkanı

E itimi: - Priştine Üniversitesi,Felsefe Fakültesi, Zagreb Üniversitesi,Felsefe Fakültesi ğ

(Mastır), Sorbona Üniversitesi,Paris. 
Bilimsel derece: Filoloji Bilimleri Doktorası, Kosova Bilimsel Akademisi üyesi 
Profesyonel faaliyetleri: 1973-1993 : “Rilindja” Gazetesinde  editör 1993-2011 : 

Üniversite profesörü 1992-2011 
Edebi yaratıcılığı: Yazar , araştırmacı. 2002'de 10 ciltte komplet eserlerinin yayını 

tamamlandı.
Politik faaliyetleri: LDK (KDB) üyesi ve başkan yardımcısı. 2001-2012 Kosova 

Cumhuriyeti Meclisi milletvekili. 2001-2004. Dışişleri Komisyonu başkanı. 2006-2011 

yılları arasında LDK (KDB) Parlamenter Grup Başkanı,. 2004 -2012 yılları arasında 
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 Şu anda Kosova Cumhuriyeti Meclis Asbaşkanı. 

1. Sn. Asbaşkan! Meclis Başkanlık Kurulunda katkınız ve tecrübeniz bayağı büyüktür, çünkü siz dert yasama döneminde  

milletvekilisiniz ve üç yasama döneminde ise Meclis Başkanlık Kurulu'nun üyesisiniz. Milletvekili, LDK (KDB) Parlamenter 

Grup Başkanı, Meclis Asbaşkanı olarak ve genel kurul toplantılara başkanlık yaparken  tartışmalardan başlayarak kararların 

alınmasına kadar doğrudan katıldınız. Bu söyleşiyi Meclis yönetmeliği ile başlamak istiyorum. Meclis yönetmeliği ve Kosova 

anayasası arasında uyumsuzluk sorunu mevcut mudur?

İlkesel olarak Kosova Cumhuriyeti Meclis Yönetmeliği ve Kosova Cumhuriyeti Anayasası arasında uyunmsuzluk 

mevcut değildir. Meclis Yönetmeliğinin, Kosova'nın en yüksek yasamasının temsilci kurumunun idare ve muhalefetin 

işlevliliği sayesiyle parlamenter demokrasisinin işlev olması gerektiği vurgulanarak tamamlanması gerektiği söz 

konusdur. Bu konuda yapılması gereken şey çalışmaktır. 

2. Yasama, Yürütmeyi denetleme konusunda anayasa hakkına sahiptir. Yasama tarafından Yürütmenin denetlenmesi ile ilgili 

Anayasa Hakkının işlev olmasıı hakkında herhangi değerlendirmeniz var mı?

Anayasa gereğince Meclis, Hükümetin ve yasa ile diğer kamu kurumlarını gözetlemekle ve Meclise rapor sunmakla 

yükümlüdür. Ancak bu denetleme, pratikte iki nedenden dolayı zor gerçekleşmektedir. 
Birincisi: idarelerin (yasama ve yürütme) yazılı olmayan istekleri biribirlerine hakim olmalarıdır.  
İkincisi: bizde özel parlamenter veçim yöntemleri, parlamento Çoğunluğunun (çoğunluğun), oylamanın azınlığı ile de 

oluşabilmesini sağlamaktadır; parlamenter Azınlıklar ise halkın oy çoğunluğuna sahip olmasını sağlamaktadır. Bu 

daha geç Hükümetin enstrümanı olmasına neden olan Meclis Çoğunluğunu oluşturmaktadır, böylece kendi 

parlamenter gözetim görevini azaltmaktadır. 
Bu durumda Hükümeti gözetmek işi hemen hemen muhalefete kalmaktadır, oysa Meclisteki kendi alternatifleri yanı 

sıra Meclis'te sandalyelerin çoğunluğuna sahip olmadığından dolayı fazla iş yapamıyor. Dolayısyla kendi taleplerini, 

Hükümeti yükümlü kılacak kendi parlamenter karar haline getirekmiyor. 
Bu planda Kosova Meclisi'nin, Hükümet karlısında demokratik görevini yerine getirmek için yoğun işlerin yapılması 

kalıyor. 
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7. Şimdiye kadar hemen hemen hiç ele alınmayan bir konu var. Bunu anmak isterim. Değişmekre olan bir ülkenin psikologjisi her 

zaman ekonominin kalkınması arkasında kalır. Tam anlamıyla yeni bir ekonomik kalkınma süresinde psikolojinin değişmemesinin 

etkisi, toplumumuza etkisi nadir?

Biz kölelikten özgürlüğe ve totalitar sitsteminden demokrasiye geçmekteyiz. Öyleki ülkenin statüsü ve sistemin 

değişmesi söz konusudur. Tüm bunlar talep edilmiş ve büyük  özverili bir siyasi mücadeleci direniş yollarından 

geçen şeylerdir. Demek ki, sistemin işlevliliği ve çalışmaların tam kapasitesine ulaşmak için zamana ihtiyaç 

vardır. Kolektif psikolojiyi buraça değerlendirmek istemiyorum, ancak kişisel ve kolektiv davranışlar, ister 

istemez sistemdeki raporlarla, sitem değerlerine bağlıdır ve sınırlıdır. Kısacası: biz insanlara iş bulmalıyız ve 

ülkenin ekonomik, kültürel ve eğitim kalınmamız yönünde çalışmalıyız, dolayısyla Arnavut ve Avrupa 

entegrasyonları için kapasitelerimizi açmalıyız. İzole bir ada olarak Kosova, asla kalkınamaz. 

9.Bu doğrultuda şunu sormak isterim, politika Sizin yaratıcılık eğiliminizi frenledi mi?

Politika zaman alır, ancak yaratıcılığı asla frenleyemez. Aslında mision ve tutku arasındaki çatışmaktayız. 

Yaratıcılıkla ilgili iç tutku, dış koşullar daraltılamaz. Bunu derken doğrusu ben bir özgürlük işçisiyim (ulusal ile 

toplumsal faaliyette ve yazın yaratıcılığında), bu  istekle bağlantılı değildir, Kosova'da son yirmi yıllık gelişmeler 

, ulusal ve politik faaliyetleri tarihi yükümlülüğe dönüştürmüştür. Bunu derken, buraça yaşamış ve yaşamakta 

olanları düşünerek düşünüyorum. Tüm alanlardaki somut çalışmalar hakkındaki yorumlarını, gelecek nesiller 

değerlendirecektir. 

10. Arnavutlar, bağımsızlığın ve Arnavut devletinin kuruluşunun  100. ıldönümünü kutladılar. Bu olay hakkında yorumunuz var mı?

Arnavutluğun Bağımsızlığınınİlan Edilişinin Yüzüncü Yıldönümü, hiç şüphesiz ki büyük bir olaydır. Özellikle 

şimdi Kosova Bağımsızlığı iel birlikte kutlanışı söz konusu olunca. İsmail Çemali ve İbrahim Rugova tarafından 

Arnavutların Bağımsızlığını oluşturanlar için eğilerek saygı gözstermek gerekir. Ben bundan çok Arnavutluk ya 

da Kosova'da beraber kutlamak için Arnavut vatandaşlarının spontan coşkusunu göz önünde bulunduruyorum, 

Vlora'da, Tiran'da, Priştine'de. Tabi ki kimik ve kimik belirleme konuusnda görülmeyen bir gaç ile vatandaşlar 

tarafından içtenlikleri ortaya atılmış Arnavutların ulusal gururu yaşadık. Buysa, Arnavutların entegrasyonun 

gerçekleşmekte olduğunu kanıtlamaktadır. Kutlamaların kurumsal örgütlenmesi ya da politika vurgusundan söz 

edilince hala tartışılmalı ve hala Arnavutların dünyasında gerçekleşmelidir. 

11. Sizin yaratıcılığınız çok güçlüydü ve Arnavutların yaşadıkları dünyanın her yerinde çok etkiliydi. Kağıtların adamı – Siyasetçi 

arasında bu son 100. yıllık kutlamalarda kendinizi nasıl hissetiniz?

Şimdi ben kendimi ilk önce barış işçisi olarak hissetmekteyim. Çok iyi hissettim. Elli müelif arasında 100. 

yıldönümünde Arnavutluk Cumhuriyeti Meclisi tarafından yaratıcılık için Takdirname ile hem gurulandım ve 

kendimi özel hissetim. 

12. Sizin yılbaşı ve Kosova vatandaşlarına mesajınız nadir. 

Bu yılın, geçen yıldan daha iyi olmasını diliyorum. 

4. Seçim Yasasının değişmeleri konusunda, Sizin ve partinizin tutumu nadir?

Vatandaşın oyunu çalmayan ve istismar etmeyecek, oymanların gerçek listeleri sağlayacak; milletvekilleri için 

listelerin açık olmasını sağlayacak; Kosova'nın daha fazla veçim birimin sahip olmasını sağlayacak;belediyelerin 

Meclis'te temsil dengesine sahip olmasını sağlayacak, seçilmiş milletvekilinin, kendi seçmenleri karşısında somut 

sorumluluğa  tabi tutulmasını sağlayacak demokratik seçimlerin temin edilmesini olanaklı kılan Seçim Yasası'na 

sahip olunmalıdır. 

5. Dışişleri Komisyonu'nun ilk önce başkanı daha sonra parlamenter grup başkanıydınız. Kosova'nın Dış politikası hakkındaki 

düşünceniz nadir?

Dışişleri politikasının tanıtıcısı ve uygulayıcısı Kosova'nın tarimi Cumhurbaşkanı Dr. İbrahim Rugovaydı. Bunu 

özellikle Avrupa yanlısı  (NATO ve AB'ne entegre sayesiyle) olmasıyla ve ABD ile dostluğu sayesiyle başarmıştır. 

Stratejik müteffikleri ile onun politikası, yüksek standartlara s'hip olan politikaydı, değişmeyen bir temeldir ve 

bunu sürdürmek gerekir. Bu standartın bundan sonraki yıllar içerisinde sürdürülmesi gerektiğine dair diğer bir 

gerçektir. Bu doğallıyla ülkenin dış politikasının kredibilitesini koşullandıran iç gelişmelere çok bağlıdır. Dış 

politika, deklarasyon ve istekler işi değildir, bu iç çıkarlar ve başarıların sonucudur.
Meclis, çok daha sorumlu role sahiplenmelidir, bu sadece ülkenin dış politikasında değil, Kosova'Nın bulunduğu 

durumda çok gerekli olan parlamenter diplomasinin faaliyete geçirilmesi ile de gerçekleşir. 

6. Kosova – Sırbistan müzakereleri, Meclis'te sıcak bir konuydu. Bu konunun gidişatı hakkında herhangi bir yorumunuz var mı?

Kosova'nın Sırbistan ile müzakereleri, daha başından beri, teknik olarak adlandırıldığından beri, iç çıkar olarak 

tercüme edilmiş uluslararası boyutta bir görevdi. Şimdi de politik olarak adlandırıldıklarında da aynı şekilde 

gzükmektedirler, olsun ki her zaman bunların politik olduklarını söylemişizdir. Konuların dialog ile 

çözümlenmesi, devletler arasındaki ilişkilerin evrensel standartlarıdır. Asıl olan bu müzakerelerin Kosova'yı 

tanımayacağını irade eden bir devlet ile gerçekleşmesi diğer bir konudur, diğer taraftan ise Kosova'daki soykırım 

girişimleri ve korkunç bir yıkım için sorumlulukla üstlenmek için hiçbir işaret vermemektedir. 
Kosova'da vatandaşların uzlaşması olmadan, Kosova kurumlarının koordinasyonu olmadan ve uluslararası 

topluluğun Sırbiatan'a basınç yapmadan bu sözleşme de uygulanmayacaktır. 

3. Sizin Partiniz, Cumhurbaşkanının seçilmesi ve anayasa değişiklikleri ile ilgili sözleşmenin bir parçasıydı. Bu sorun konusunda 

sizin görüşünüz nadir?

Son parlamenter seçimleri süresinde, çalıntılar ve istismar edilmiş olanlar,  halk için tam yasamasız kurumları 

üretilmiştir. Öyleki bu durum, Cumhurbaşkanı konusunda kurumsal krize neden oldu. Olağanüstü ve aceleyle 

seçimlere neden olmamak için, ki bu sadece krizlerini güçlendirir, LDK (KDB) Cumhurbaşkanının seçilmesi için 

kurumsal krizi atlatmak adına işbirliğini temin etti. Buysa politik pazarlamalarla değil halkın doğrudan oyları 

sayesiyle Cumhurbaşkanının seçilmesi için 12 ay içerisinde anayasa değişmelerin yapılması ile koşullandırılmıştı. 

Aynı zamanda yeni demokratik seçimlerin örgütlenemsi için Seçim Yasası üstüne değişmelerin yapılması 

istenmişti. Partiler arasında yapılan tüm bu anlaşmalar (idare ve muhalefette), erkenn seçimler için parlamento 

Rezolüsyonu ile yasaya bağlandı. Şimdi PDK (KDP), Meclis Rezolüsyonunun politik sözleşmesinin 

uygulanmasını yavaşlatıp engellemektedir. 

8.Siz kağıtlarla ilişkiniz olanlardan birisiniz ve  dolayısıyla sizce Meclis'in, kendi belgelerini üretmeye başlaması için zaman 

çatmış mıdır, çünkü Meclis'in kurzio 10 yıllık çalışmaları sadece elektronik şeklinde gerçekleşmiştir? Bunu derken genel 

kurulun tüm toplantılarını, tören toplantılarını, başkanlık kurulunun kararlarını, Meclis başkanının toplantı ve 

faaliyetlerini, parlamento komisyonlarının çalışnmalarını ve saire gibi evrakları düşünüyorum. İki resmi dilden söz 

edildiğinden dolayı bunlar, 300 bin sayfalık belgelerdir ?

Benim buna kısa cevabım şudur: evet. Kaliteli kopyaların yapılması gerekir, demek ki Kosova Meclisi'nde büyük 

önem taşıyan tüm kararlar ve tartışmaların kağıt belgeleri. Hiç bir zaman şu unutulmamalıdır, bu Meclis Kosova 

Bağımsızlığının ilan edilmesi konusunda tarihi kararını almıştır. 
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Şimdi ben kendimi ilk önce barış işçisi olarak hissetmekteyim. Çok iyi hissettim. Elli müelif arasında 100. 

yıldönümünde Arnavutluk Cumhuriyeti Meclisi tarafından yaratıcılık için Takdirname ile hem gurulandım ve 
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4. Seçim Yasasının değişmeleri konusunda, Sizin ve partinizin tutumu nadir?

Vatandaşın oyunu çalmayan ve istismar etmeyecek, oymanların gerçek listeleri sağlayacak; milletvekilleri için 

listelerin açık olmasını sağlayacak; Kosova'nın daha fazla veçim birimin sahip olmasını sağlayacak;belediyelerin 

Meclis'te temsil dengesine sahip olmasını sağlayacak, seçilmiş milletvekilinin, kendi seçmenleri karşısında somut 

sorumluluğa  tabi tutulmasını sağlayacak demokratik seçimlerin temin edilmesini olanaklı kılan Seçim Yasası'na 

sahip olunmalıdır. 

5. Dışişleri Komisyonu'nun ilk önce başkanı daha sonra parlamenter grup başkanıydınız. Kosova'nın Dış politikası hakkındaki 

düşünceniz nadir?

Dışişleri politikasının tanıtıcısı ve uygulayıcısı Kosova'nın tarimi Cumhurbaşkanı Dr. İbrahim Rugovaydı. Bunu 

özellikle Avrupa yanlısı  (NATO ve AB'ne entegre sayesiyle) olmasıyla ve ABD ile dostluğu sayesiyle başarmıştır. 

Stratejik müteffikleri ile onun politikası, yüksek standartlara s'hip olan politikaydı, değişmeyen bir temeldir ve 

bunu sürdürmek gerekir. Bu standartın bundan sonraki yıllar içerisinde sürdürülmesi gerektiğine dair diğer bir 

gerçektir. Bu doğallıyla ülkenin dış politikasının kredibilitesini koşullandıran iç gelişmelere çok bağlıdır. Dış 

politika, deklarasyon ve istekler işi değildir, bu iç çıkarlar ve başarıların sonucudur.
Meclis, çok daha sorumlu role sahiplenmelidir, bu sadece ülkenin dış politikasında değil, Kosova'Nın bulunduğu 

durumda çok gerekli olan parlamenter diplomasinin faaliyete geçirilmesi ile de gerçekleşir. 

6. Kosova – Sırbistan müzakereleri, Meclis'te sıcak bir konuydu. Bu konunun gidişatı hakkında herhangi bir yorumunuz var mı?

Kosova'nın Sırbistan ile müzakereleri, daha başından beri, teknik olarak adlandırıldığından beri, iç çıkar olarak 

tercüme edilmiş uluslararası boyutta bir görevdi. Şimdi de politik olarak adlandırıldıklarında da aynı şekilde 

gzükmektedirler, olsun ki her zaman bunların politik olduklarını söylemişizdir. Konuların dialog ile 

çözümlenmesi, devletler arasındaki ilişkilerin evrensel standartlarıdır. Asıl olan bu müzakerelerin Kosova'yı 

tanımayacağını irade eden bir devlet ile gerçekleşmesi diğer bir konudur, diğer taraftan ise Kosova'daki soykırım 

girişimleri ve korkunç bir yıkım için sorumlulukla üstlenmek için hiçbir işaret vermemektedir. 
Kosova'da vatandaşların uzlaşması olmadan, Kosova kurumlarının koordinasyonu olmadan ve uluslararası 

topluluğun Sırbiatan'a basınç yapmadan bu sözleşme de uygulanmayacaktır. 

3. Sizin Partiniz, Cumhurbaşkanının seçilmesi ve anayasa değişiklikleri ile ilgili sözleşmenin bir parçasıydı. Bu sorun konusunda 

sizin görüşünüz nadir?

Son parlamenter seçimleri süresinde, çalıntılar ve istismar edilmiş olanlar,  halk için tam yasamasız kurumları 

üretilmiştir. Öyleki bu durum, Cumhurbaşkanı konusunda kurumsal krize neden oldu. Olağanüstü ve aceleyle 

seçimlere neden olmamak için, ki bu sadece krizlerini güçlendirir, LDK (KDB) Cumhurbaşkanının seçilmesi için 

kurumsal krizi atlatmak adına işbirliğini temin etti. Buysa politik pazarlamalarla değil halkın doğrudan oyları 

sayesiyle Cumhurbaşkanının seçilmesi için 12 ay içerisinde anayasa değişmelerin yapılması ile koşullandırılmıştı. 

Aynı zamanda yeni demokratik seçimlerin örgütlenemsi için Seçim Yasası üstüne değişmelerin yapılması 

istenmişti. Partiler arasında yapılan tüm bu anlaşmalar (idare ve muhalefette), erkenn seçimler için parlamento 

Rezolüsyonu ile yasaya bağlandı. Şimdi PDK (KDP), Meclis Rezolüsyonunun politik sözleşmesinin 

uygulanmasını yavaşlatıp engellemektedir. 

8.Siz kağıtlarla ilişkiniz olanlardan birisiniz ve  dolayısıyla sizce Meclis'in, kendi belgelerini üretmeye başlaması için zaman 

çatmış mıdır, çünkü Meclis'in kurzio 10 yıllık çalışmaları sadece elektronik şeklinde gerçekleşmiştir? Bunu derken genel 

kurulun tüm toplantılarını, tören toplantılarını, başkanlık kurulunun kararlarını, Meclis başkanının toplantı ve 

faaliyetlerini, parlamento komisyonlarının çalışnmalarını ve saire gibi evrakları düşünüyorum. İki resmi dilden söz 

edildiğinden dolayı bunlar, 300 bin sayfalık belgelerdir ?

Benim buna kısa cevabım şudur: evet. Kaliteli kopyaların yapılması gerekir, demek ki Kosova Meclisi'nde büyük 

önem taşıyan tüm kararlar ve tartışmaların kağıt belgeleri. Hiç bir zaman şu unutulmamalıdır, bu Meclis Kosova 

Bağımsızlığının ilan edilmesi konusunda tarihi kararını almıştır. 
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okunuşunu kabul etti 

    2013 yılına ait Bütçe Yasa Tasarısı kabul edildi 

Yasa tasarısnı Maliye Bakanı Bedri Hamza takdim 

etti ve dolayısıyla sunduğu konuşması süresinde bu 

bütçenin, Uluslararası Para Fonu (FMN)'nin iç 

misyonunda incelikli olarak tartışılmış olduğunu ve 

b u  ö n e m l i  u l u s l a r a r a s ı  m a l i  k u r u m  i l e  

uyumlaşt ır ı ldığını  söyledi .  Konuşmasının 

devamında yasanın hazırlık süresinde, hükümetin 

önceliklerinin, ülkede ekonomik kalınmanın  göz 

önünde bulundurulduğunu söyledi. Bakan göre 

gelecek yıl içerisinde bu artışın yüzde 4.5 olması 

beklenmektedir. 

Maliye Bakanı yasa tasarısına değinirken, tüm bütçe 

kategorileri için gelirler ve giderlerin planlanması 

hakkında incelikli bilgi sundu. Dolayısıyla o, 2013 

yılında da yerliler dahil olmak üzere dev yatırım 

eğiliminin, ihracat, harcamalar v.s. konusundaki 

eğilimlerin devam edeceğini söyledi. Bütçenin, kalıcı 

kaynaklara dayandığını ve onun başlıca özelliğinin, 

her yıla göre artışın sağlanması olduğunu 

vurguladı. Ona göre gelirler, yüzde üçlük bir artış 

göstermesinin beklendiğini ve dolayısuyla, 

Arnavutluk ile otıyolun tamamlanması ve Priştine-

İpek ve Priştine-Mitroviça otoyolunun inşaatına 

başlaması için yeterli araçların sağlanması, yeni okul 

etsisleri, tarıma sunvansiyonlar, sağlık ve diğer 

alanlarda reformlara yönelik olduğunu vurguladı. 

Bakan Hamza, Kosova'nın FMN'den gelen ve 

gelecek kazanımlarına da değindi. 

Bütçe ve Maliye Komisyonu Başkanı Safete 

Hadergjonaj, komision önerileri ile birlikte raport 

açıklarken komisyonun, yasa tasarısını görüştüğünü 

ve vasal süre ve çerçeve içerisinde teknik açıdan iyi 

hazırlanmış olduğunu vurguladı. Aynıca bütçe 

tasarısının, FMN ile uyumlaştırılmış olduğunu ve 

bu evrakın ve hükümetin kalıcı ekonomik kalkınma 

planının bir parçası olarak makro ekonomik analize 

dayandığını söyledi. Yasa tasarısında, genel 

gelirlerin 1 milyar 425 milyon olması öngörülken bir 

önceki yıla kıyasen yüzde 3'lük bir atışın 

beklendiğini vurguladı. “Yasa tasarısı, kalıcı 

ekonomik kalkınma, iyi yönetim ve yasaların 

hükmünün güçlendirilmesi, insan kaynaklarının 

geliştirilmesi ve tüm vatandaşların sosyal refahının 

artırılmasına yönelik Kosova Cumhuriyeti 

Hükümetinin hedefleri i le uyumlu olarak 

hazırlanmıştır. Öyleki Bütçe ve Maliye Komisyonu 

ilkesel olarak kabul etmiş ve gereken değişmelerin 

ve tamamlamaların yapılması için komisyona 

olanağın sağlanması doğrultusunda genel kurul 

toplantısında kabule dilmesini önermiştir” diye 

vurguladı Hadërgjonaj.

Kosova Demokratik partisi (KDP) Parlamenter 

Grubu adına milletvekili Hasime Krasniqi, bütçe 

yasa tasarısını, Kosova için büyük önem taşıdığını 

ve bunun hükümetin, ulke vatandaşlarının ve 

onların çıkarlarının hizmetinde olduğunu 

kanıtladığını söyledi. konuşması sırasında yasa 

tasarısının, ekonomik kalkınmayı ve vatandaşların 

devamlı olarak refahının iyileşmesini garanti eden 

bir  bütçenin hazır lanması  yönünde ülke  

kurumlarının çalışmalarının ve çabalarının bir 

sonucu olduğunu söyledi. “Kosova ve yöre 

ülkelerinden mada Avrupa'nın en gelişmiş 

ülkelerinin de bulunduğu ekonomik sıkıntılara 

rağmen bu yasa tasarısı ile Kosova Hükümeti, kendi 

devlet oluşum politikaları sayesiyle, mikro fiskal 

kalıcılığını korumaya devam ettiğini ve tüm dev 

projeler ve vatandaşların çıkarına olan tüm kamu 

hizmetleri için tam bütçe desteğini sunmaya devam 

etmektedir” diye ileri sürdü milletvekili Krasniqi ve 

KDP PG'un bu yasa tasarısına desteklerini 

tasdıkladı. 

Kosova Demoktaik Birliği (KDB) Parlamenter 

Grubu'nun bütçe yasa tasarısına karşı tutumunu 

takdim ederken milletvekili Naser Osmani, bu 

bütçeyi Kosova'daki fakirliği kanıtladığını, daha 

gazel bir gelecek doğrultusunda vatandaşların 

ümitelrini boğduğunu ve yerli işletmeleri iflasa 

sürüklediğini ve Kosova ekonomisini çöküntüye 

ittiğini ileri sürdü. Konuşması sırasında o bunun 

kalkınma bütçesi olmadığını, bunun nedeni ise 

hiçbir kalkınma hedefini desteklemediğini ve kalıcı 

bütçeyi sağlamadığını vurguladı. “Bu yasa tasarısı 

kalkınmayı sağlayamaz, çünkü dev yatırımların 

yüzde 60'ı, Altyapıe ayrılmaktadır” diye ileri sürdü 

Osmani. Özellikle eğitim ve Altyapı başta osmak 

üzere dev yatırımların dağılımının yeniden gözden 

geçirilmesini ve bunların belediyelere bağışların 

dağılım formülüne dayanarak belediyelere bunların 

ayrılmasını istedi.

Vetvendosye Hareketi (VV) Parlamenter Grub 

Başkanı Visar Ymeri, 2013 yılına ait bütçesinin, 2012, 

2011, 2010 ya da 2009 yılına iat bütçeden çok farklı 

olmadığını söyledi. Bütçeden yararlananlar ve aynı 

ekonomik sektörlerin aynı mantık, ona göre, 

ekonomik kalkınmaya ve vatandaşların refahının 

artırılmasına neden olması için herhangi bir 

planlama işareti olmadan kamu paralarının en 

büyük bölümünü almaya devam ettiğini söyledi. 

“Bi tarafta Hükümet görevlilerinin, ülkenin 

ekonomisinde gözle görülür iyileşmenin mevcut 

olduğunu, stratejik kalkınma planlarının tanıtımları 

sayesiyle hükümet lojiği ile ilgili çoks ayıda 

beyanlara tanık olurken diğer taraftan her yıl 

tekrarlanmakta olan bütçeye sahbibiz. Öyleki, ya 

bütçe değişmiş olan bütçeyi yansutmıyor, ya da 

gerçekler, görevlilerin beyanlarının oluştuğu esas 

değildir” diye vurguladı Ymeri ve bu yasa tasarısına 

karşı olduğunu söyledi. 

Kosova Geleceğine ait İtifak (AAK) Parlamenter 

Grup Başkanı Ardian Gjini, bu bütçede var olan 

aktarılan projelerin olduğunu en büyük sorun 

olduğunu, ancak ona göre yeni propelerin çok az 

sayıda olduklarını söyledi. Bu yasa tasarısında 

saptanmış olan önceliklere de değinirken, yolların 

inşaatının önemli odluğunu, ancak bu bakımdan 

Dugacin yöresinin ayrımcılığa tabi tutulmaya 

devam etmektedir.  Bununla ilgili  Kosova 

Hükümeti 'nin,  Mecl is in Bütçe ve Maliye 

Komisyonunun, Curcisa'dan Klina'ya kadar yola 

devam etmesi için olanağı vardır. Birinci okunuşta 

bu yasa tasarısı konusunda AAK PG'nin desteğini 

kanıtlayarak Cini, kendi partisinin, değişikliklere 

tabi tutulması süresinde onların taleplerinin göz 

önünde bulundurulmaması durumunda ikinci 

okunuşta oylamama hakkını kullanacaklarını 

söyledi. Kanıtlanan bütçe tasarısını, hükümet 

koalisyonunun bir parçası olarak diğer partiler de 

destekelyeceklerini söyledi. 

Kosova e Re (KKR) Koalisyonnun Parlamenter Grup 

Başkanı Myzejene Selmani, 2013 yılına ait Bütçe 

Yasa Tasarısının fırsatlar bütçe tasarısı olduğunu, 

dıolayısıyla ekonomik kalkınmanın, dev yatırımlar 

ve bir bölümü özel yatırımlardan sağlandığını 

söyledi.  Bundan başka o, söz konusu evrakın, FMN 

ile işbirliği sayesiyle hazırlandığını, Kosova'da kalıcı 

bir makro finansı korumuştur. Milletvekili Selmani 

taleplerin, ekonominin daha da gelişmesine yönelik 

olduğunu ve ekonominin daha da gelişmesi 

yönünde kurumların çalışması gerektiğini söyledi. 

Bütçe tasarısını  desteklerken o bunların,  

vatandaşların vergileri olduğunu ve bunlardan 

vatandaşlara geri dönmesi gerektiğini ileri sürdü. 

SLS Parlamenter Grubundan milletevkili Jelena 

Bontiq, bütçenin dengelenmiş bir bütçe olduğunu ve 

ulke kalkınması çıkarına olduğunu söyledi. 

Devamında o, bütçenin artması konusunda çabalara 

rağmen bütçenin hala tüm ihtiyaçları yerine 

getirmediğini vurguladı. 

Bütçe olanaklarını real olarak değerlendiren 6+ 

Grubundan Duda Balje, bu bütçenin, söz konusu 

parlamenter grubun temsil ettiği toplulukların 

yaşadıklar ı  (Pr izren ve Dragaş)  yer ler in  

Altyapıünün inşa edilmesine etki edeceğine 

inandığını söyledi. 

Devamında Meclis milletevkilleri, yasa tasarısının 

ö z e t i n i  i n c e l e y e r e k  o n u  o l u m l u  o l a r a k  

değerlendirirken, onun değişmelere tabi tutulması 

konusunda uyarı ve önerilerini de sunduar. 

İktidardaki parti milletvekilleri, tüm alanlardaki 

başarıları değerlendirip, 2013 yılına ait bütçe 

planları deeğrlendirdiler. Muhalefet milletvekilleri, 

belediyeler ve bütçe kategorilerine bütçenin 

dağılımı konusunda eleştirisel konuştular. 
Tartışmaların sonunda Meclis, Kosova Cumhuriyeti 

Bütçe Yasa Tasarısını kabul etti ve ilgili parlamenter 

komisyonunu, belirlenmiş yasal süreç içerisinde onu 

görüşmkle ve değiştirgelere tabi tutumakla 

görevlendirdi. 
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görüşmkle ve değiştirgelere tabi tutumakla 
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Komisyon 

çalışmalarından
İçişleri, Güvenlik ve KGG'nin Denetleme Komisyonu

Komisyon üyeleri, 17 ve 18 Ekim 2012 tarihinde Kosova Polisinin müdahaleleri ile ilgili olarak, 

Kosova İçişleri Bakanlığı ve Polisinin iki bilgilendirici raporu görüştü.

Rapor, tam olmayan ve sadece açıklayıcı olarak değerlendirildi. İçişleri Bakanı, Vetvendosye 

Hareketi tarafından örgütlenen protestolarda meydana gelen olaylar ve diğer konular hakkında 

komisyona rapor sunmalıdır

    17 ve 18 Ekim 2012 tarihinde Kosova Polisinin 

müdahaleleri ile ilgili olarak Kosova İçişleri Bakanlığı 

ve Polisinin iki bilgilendirici raporlarının görüşüldüğü 

bugünkü toplantıda konuşan İçişleri, Güvenlik ve 

KGG'ni Denetleme Komisyonu başkanı ve toplantıda 

başkanlık yapan Ahmet İsufi diğerleri arasında şunları 

dedi:  “İçişleri Baknının Raporu, ve Kosova Polis 

Müfettişliğinin Raporuolayların açıklayıcı raporlarıdır 

ve bu raporlar, komisyonun taleplerine karşılık 

değildir”.

İpek'te Tanıklar Odasındaki olayın gün ışığına çıkarılması konusunda Kosova Polisi 

Müfettişliğinin eyleminden dolayı teşekkürlerini belirten İsufi, Müfettişlikten, yasanın 

ihlali ve resmi görevin kötüye kullanılması ile ilgili olan tüm olayların gün ışığına 

çıkarılmasını istedi. Bu arada polis müfettişliğinden, 
Bu arada  polis müfettişliğinden, yetkilerini aşmış olan polis mensuplarına karşı 

müdahalenin yapılmasını istedi. Söz konusu raporları değerlendirirken İsufi, İB ve Polis 

Müfettişliğinden, parlamentonun Güvenlik Komsiyonu, 17 ve 18 Ekim tarikerinde 

Vetvendosye Hareketei tarafından örgütlenen gösteriler ve Bakan Rexhepi'nin Polise 

verdiği emir hakkında açıklamanın yapılmasını istedi. Bu arada polis müfettişliğinden 

onlara karşı müdahalenin yapılmasını istedi, çünkü Kosova Polisi Yasası'nın 5. maddesi, 

bakanın görevini ve Kosova Polis müdürünün yetkilerini ve diğer komutalaraın 

görevlerini belirlemektedir. 
Komisyon üyesi Anton Çuni, Kosova Parlamentosunda gereksiz olarak polisin 

mevcudiyetinin, bakan Rexhepi'nin tehdit edici beyanları ve polisite komuta zincirine 

bakanın müdahalesi, şiddet uygulayan bir devlet aparatı tarafından yönetilen bir toplum 

imajını yarattığını söyledi. “Göstericiler ve vatandaşlara karşı kuvet gösterisi, hükümet 

tutumlarından farklı ifadelerde bulunanlara karşı baskı, korku ve şiddet uygulamak için 

özel savaşın bir parçası olduğunu söyledi. Bakan Rexhepiden, moral normu olarak 

sorumlu bir kişi olarak, Kosova Polisini komuta etmekten el çekmesi ve özür dileme için 

vatandaşlara qitap etmesini istiyorum” dedi Çuni. 
Komisyon üyesi Fatmir Xhelili, kuvet kullanmakla yetkinin aşılmış olması durumunda bu 

kişiler, Polis Müefttişliği tarafından araştırılması gerektiğini ve milletvekillerin her 

eyleminin, milletvekillerinin parametrelerine uygun bir şekilde olması gerektiğine işaret 

etti. KPB ve IPK'nın Raporu, polisin atmış olduğu hadımları göz önümüze sermeketdir. 

“Kosova Polisi” bakan ve hatta  Meclis Başkanı tarafından da olsa anlık komutalara 

dayanarak faaliyette bulunmaz” dedi bu fırsatla Xhelili ve Kosova Polisinin, yasaya 

dayanarak kendi işini yaptığını ve bu fırsatla doğru olarak hareket ettiğini ileri sürdü. 
Bu toplantı süersinde Komisyon üyeleri, yaralanmış milletvekillerin var olduğunu ve 

milletvekillere karşı kuvvetin kullanıldığı ve bakanın yasal yetkilerin aşıldığına dair 

gerçek yalanlanamadığını ileri sürerek, bu olayla ilgili olarak Bakan Rexhepi'nin rapor 

sunması istendi.  
Bu toplantı süresinde komision üyeleri Vjollca Krasniqi ve Goran  Marinkoviq de 

konuştular. Bundan sonra Bakan Rexhepi'den, Kosova devletinde, Sırbistan devletinden 

farklı kişilerin girmekte olduğuna göre ulke güvenliği ile ilgili olan diğer olaylar hakkında 

Sağlık, İş ve Sosyal Güvenlik Komisyonu'nun 

kamuya açık toplantısı

Devlet tarafından finans edilen emeklilik şemalarına ait Yasa Tasarısı ile ilgili kamuya 

açık bir toplantı düzenlendi

Emeklilerin sendikalar temsilcileri, yasa tasarısı çerçevesindeki eksiklikleri belirledi ve 

kendi talepleri konusunda çözüm getiren önerileri ortaya attılar

Kosova Meclisi milletvekilleri, hükümet 

kabine üyeleri, emeklilerin sendika
temsilcileri, politik partilerin ve engelli kişiler 

Derneği temsilciler, Sağlık, İş ve Sosyal 

Güvenlik Komisyonu tarafından bugün 

örgütlenen kamuya açık toplantısında devlet 

tarafından finans edilen emeklilik şemalarına 

ait Yasa Tasarısını tartıştılar. 
Komisyon başkanı ve bu toplantıda 

başkanlığı yapan Fikrim Damka, bu kamuya 

açık toplantının özel önem taşıdığını ve 

komisyonun, değişikliklere tabi tutulurken 

bu yasa tasarısına uygulanması
doğrultusunda ilgili taraflardan gelecek öneri 

ve tutumları göz önünde bulundurulmasıyla 

komisyonun, doğru tutum almalasına 

yardımcı olacağını vurguladı.  
İş ve Sosyal Güvenlik Bakanı Nenad Rashiq, 

sponsorcu olarak söz konusu yasa tasarısının 

Mecl is 'e  sunulmasının gerekçeler ini  

açıklayarak, nun özeti ile ilgili kısa 

açıklamada bulundu. Dolayısıyla o, bu yasa 

tasarısının birkaç yıllık çalışmaların sonucu 

olduğunu ve onun amacının, emeklilerin 

ihtiyaçlarınıın bir belgesi olduğunu ve bu 

yönde yasa tasarısı ile ilgili brikaö çözüm 

yolunun önerildiğini söyledi. Yasanın 

onaylanamsından sonraki eylemelr çok 

önemli olmakla birklikte bunlar, emeklilerin 

haklarını daha da geliştireceklerini vurguladı. 

Bu durumda Bakan Rashiq, kategorizasyon 

konusundan bahsetti. Buysa kısa bir süre 

içerisinde gerçekleşmesinin beklendiğini 

söyledi ve dolayısıyla yasa tasarısı ile 

öngörülen daha bazı eylemlerde bulunulması 

beklendiğini vurguladı. 
O, Yasa tasarısının en önemli koncepti 

konusunda değişiklik yapmaması için 

anlayışlı olmasını istedi ve bu yasanın mali 

tutarının olası artmasının, uluslararası mali 

mekanizmaları karşısında sorun
oluşturacaklarını söyledi. 
Emekliler sendikaları temsilcileri, Kosova 

Emekliler Partisi temsilcileri ve diğer 

katı l ımcılar ,  yasa tasarısının içeriği  

konusunda genişçe tartıştılar ve nun 

eksikliklerini vurgulayarak, biraçok
maddelerin iyileştirilmesi konusunda çözüm 

yollarını ortaya attılar. Onlar değişikliklere 

tabi tutulurken bu yasa tasarısının, gerekli 

olan değişme-tamamalamalara tabi tutulması 

gereğini ortaya atarak, dolayısıyla söz 

konusu yasa tasarısının emeklilerin birkaç 

kategorisi arasında yaratılan
memnuniyetsizliklere çözüm folu konusunda 

öneride bulunacaklarını söylediler. 
“Trepçe” şirketinin işçiler sendikası ve 

emekliler temsilcileri, bu toplantıda bu 

konuda en sesli olanlardı. Onlar, kendilerine 

göre,  yasa tasarıs ında mevcut  olan 

eksiklikleri belirleyerek, bu yasanın bazı 

maddelerinin değiştirilmesini istediler.  

Bunun,  toplumun bu  kategor i s in in  

gelirlerinin artırı lması  ve ekonomik 

durumlarının düzeltilmesi amacıyla kandileri 

tarafından ortaya atılan taleplerin yasaya 

dahil edilmesini talep ettiler. 
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Ekonomi, Altyapı ve Endüstri Komisyonu, 2013 yılına 

ait Bütçe tasarısını görüştü

Bağ ms z ajanslar ve d zenleyiciler, gelecek y la ait B tçe Tasar s  ile ilgili herhangi bir ı ı ü ı ü ı ı

uyar da bulunmad ları ı

Mitroviça: 8 hektarlık  arazi, Mercy Corps 

Uluslararası Örgütünün yönetiminde

Mitroviça Belediyesi, Mercy Corps Uluslararası Örgütünün yönetiminde olan USAİD, UNDP VE 
Avrupa Kalkınma Dairesinin mali araçları ile 8 hekterlik arazi sağlamıştır. 200 Rom, Aşkalı ve Mısırlı 
mensupları için 150 yeni ev inşa edilmiş ve onlar buraya yerleşmişlerdir. 

Komisyon üyeleri Rom, Aşkalı ev Mısırlı topluluk mensuplarının “Rom Yerleşim yerlerini” ziyaret ettiler

Toplulukların Hakları ve Çıkarları ve Geri Dönüş Komisyonu, Sn. Zoran Marinkoviç'in 

başkanlığı altında bugün Mitroviça Belediey Meclisi'ni ziyaret etti.

Mitroviça Belediye Meclisi'nde, Meclis Asbaşkanı Sn. Riza Haziri ve onun en yakın iş 

arkadaşları ile bir toplantıda bulunarak toplantıda, Komisyon üyeleri yanı sıra BakanSn. Ferid 

Agani başta olmak üzere Sağlık Bakanlığı temsilcileri, Çevre ve Alan Planlama Bakanlığı 

temsilcileri ve Uluslararası Mercy Corps Örgtütü temsilcileri ve Kosova'ya ait icra müdürü Sn 

Lee Norrgard katıldılar. 

Komisyon üyelerini, tüm toplulukların, Mitroviça ekonomik, politik ve sosyal hayata 

entegrasyonuna değinen Asbaşkan Haziri, Mütroviça Belediyesinde, iş ve yaşam alanında, 

tüm toplulukların çok iyi entegre olduklarını söyledi, öyleki bu toplulukların tüm 

mensuplarının irade özgütlüğüne, devinim ve düşünce ile söz hakkına sahip olduklarını 

vurguladı. 
Mitroviça belediyesinde, bu Belediyede yaşayan ve çalışan toplulukların faaliyet ile 

çıkarlarından sorumlu olan Topluluklar Dairesi mevcuttur ve azınlık toplulukların, ister 

yaşam ister de iş hayatının daha da iyileşmesi için koşulların yaratılması doğrultusunda 

çalıştığını ileri sürdü. 
Devamında Mitroviça Belediye Asbaşkanı Sn. Haziri, Mitroviça Belediyesinin, kurşun ile 

kirli olan Mitroviça Kuzeyinde yaşayan ve Mitroviçanın kuzeinde yaşayan ve çalışan Rom, 

Aşkalı ve Mısırlı topluluk mensupları için 8 hetlerlik arazinin sağlandığına işaret etti ve 

Mercy Corps Uluslararası örgütünün yönetimi ile ve USAİD, UNDP  ve Avrupa Kalkınma 

Dairesi'nin mali araçları sayesiyle bu topluluklara mensup olan 200 kişiye 150 evin inşa 

edildiğini ve onların bu evlerde yerleşmiş olduklarını vurguladı. 

Bu toplantıda, Sağlık bakanı Sn. Ferid Agani ed konuştu ve Bakanlığın, Kuzey 

Mitroviça'dan geri dönen çocukların kan tahlilerini düzenli olarak yaptığını ve şimdiye 

kadar bu çocukların kanlarında izin verilen kurşun miktarının bulunduğu ya da tedavi 

altında olan hiçbir örneğin bulunmadığını söyledi. 
Sn. Agani, bu Bakanlığın gelecekte de kanlarında aşırı kurşunun bulunup bulunmadığı 

denetlemek için çocukların analizlere tabi tutulacaklarını, ancak bu yönde ebeveynlerin de 

genel olarak çocukların aşılanmasının getirdiği artılar hakkında bilgilendirilmesi 

gerektiğine işaret etti. 
Mitroviça Belediyesi ziareti süresinde Komisyon üyeleri, “Rom yerleşim yeri”ndeki sağlık 

ocağını da ziyaret ettiler. Dolayısıyla onlar Kuzey Mitroviçadan geri dönen çocuğun kan 

tahlilinin gözterimine katıldılar. Bunun yanı sıra onlar Rom, Aşkalı ve Mısırlı 

topluluğundan kişilerin de yaşadıkları “Rom yerleşim yeri”ni de ziyaret ederek onlarla 

yaptıkları görüşmede, hergünkü yaşamları ve çalışmlaarı süresinde karşılaştıkları sorunlar 

ve tüm zorluklar hakkında bilgi aldılar.  

Ekonomik Kalkınma, Altyapı, Ticaret 

ve Endistri Komisyonu, bağımsız 

ajanslar ve düzenleyicilerin yöneticileri 

ile birlikte düzenlenen bir toplantıda, 

2013 yılına ait Kosova Cumhuriyeti 

Bütçe tasarısını görüştü. Bu toplantının 

amacına değinirken komision başkanı 

Zenun Pajaziti, konuşmasının başında 

komisyonun, söz konusu kurumların 

temsilcilerinden, Hükümet tarafından 

önerilmiş olan bütçe tasarısının onların 

ihtiyaçlarını ne kadar karşıladıği 

konusunda bilgi almak istediğini 

vurguladı. 
Bu kurumların temsilcileri, örneğin 

Bağımsız Maden ile Mineraller Konseyi 

(BMMK), Kosova Özelleştirme Ajansı 

(KÖA), Sivil Havacılık Otoritesi (SHO), 

Demir yolları Odası (DYDO), Kosova 

Rekabet Ajansı (KRA) ve Enerji 

Düzenleyici Dairesi (RDO)'ndan gelen 

temsilcileri tarafından genel olarak 

bütçe tasarısı hakkında özel bir uyarı 

ortaya atılmadı.
BMMK temsilcisi İbush Jonuzi, söz 

konusu konseye önerilen bütçe 

tasarısının, genel olarak ihtiyaçları 

karşıladığını söyledi. Bu konseyin daha 

etkili olarak çalışabilemsi için Jonuzi, 

bütçenin artırılmasını isteyerek şunları 

dedi: “İlegal operatörlerin makinelerine 

el konulması için mekanizmaların 

sağlanması gerekir”. BMMK için 

b ü t ç e n i n  a r t ı r ı l m a s ı  t e l e b i n i n ,  

profesyonel  personel  say ıs ın ın  

a r t ı r ı l m a s ı  i h t i y a c ı n d a n  

kaynaklandığını ileri sürdü. 
BMMK temsilcisine benzen olarak 

KÖA temsilcisi Ahmet Krasniqi de 

konuştu, Dolayısıyla o bu kurumun 

yerleşim yeri için ihtiyaçlar için ek araç 

t a l e p  e t t i .  A y n ı c a  p e r s o n e l i n  

yetersizliğinin mevcut olduğunu DYO 

temsilcisi de ileri sürerek, mal ile 

hizmetelr kategorisi konusunda eyni 

işyerelrinin ed artırılması gereğinin gaz 

önünde bulundurulmasını talep etti. 
2013 yılına ait büteç tasarısı hakkında 

KÖA temsilcisi Avni Jashari de 

konuştu. Bu fırsatla onun, yasa 

tasarısına göre kandileri için öngörülen 

bütçe konusunda uyarısı yoktu, ancak 

bu Yasa tasarısı ile “Trepçe” şirketinin 

iki milion eoroyu gerektiren yeniden 

örgütlenmesi için bütçe araçlarının 

kısıtlandığını ileri söyledi. Bu bütçe 

daralması, ona göre “Trepçe” şirketinin 

örgütlenme girişimleri süresinde 

yapılmıştır. 
Tartışmaların sonunda komision, bu 

toplantıda ortaya atılan uyarıların, 

kayıt edilmesi ve görüşülmesi için 

Bütçe i le Maliey Komisyonu'na 

gönderilmesini kararlaştırdı. 

M E C L I SM E C L I S
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            Ücretsiz Hukuk Yardımı konusunda Yöreler arası Konferans

Kosova Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi'nin konuşması  

Saygıdeğer Cumhurbaşkanı Sn. Atifete Jahjaga
Saygıdeğer Başbakan Yardımcısı Sn. Hayredin Kuqi
Saygıdeğer UNDP temsilcisi Steliana Ndera
Saygıdeğer Ücretsiz Hukuk Yardımı Ajansı Konsey Başkanı Sn. Sokol Haziri,
Sayın bay ve bayanlar

tam anlamıyla saygının gösterilmesi ve 

hukuk üstünlüğünü teşvik ederek 

adalete eşit olarak erişim hakkını ilan 

eder ve temin eder. 
Ülkemizde kamu otoritenin yürütülmesi, 

tüm kişilerin kanun önünde eşitlik 

ilkelerine ve uluslararası düzeyde kabul 

etilen hak ve temel özgürlüklere 

saygınlık, tüm topluluklar ve onların 

mensuplarının haklarının korunması ve 

katılımının sağlanmasına saygınlık 

temellerine dayanmaktadır. Kosova'da 

ücretsiz hukuk yardımı,  anayasa 

kategorisi olarak

saptanmakatdır. Buna göre Anayasa, 

yeterli finans kaynaklarına s'hip olmayan 

kişilere, adalete etkili bir şekilde erişimin 

sağlanması için bu yardımın gerekli 

o l d u ğ u  d u r u m l a r d a  b u  h a k k ı n  

uygulanması olanaklı kılınmaktadır. 
Bu hakkın  uygulanması ve
gerçekleşmesi, şimdi Ücretsiz Hukuk 

yardımına ait Yasa ile de düzenelnmiştir. 

Bu Yasa bu yıl Kosova Meclisi tarafından 

onaylanmış ve bağımsız bir organ olarak 

H u k u k  Y a r d ı m  K o m i s y o n u ' n u n  

oluşmasıyla bu konu düzenlenmiştir. 

Bu Komisyon tarafından uygulanan bu 

Yöresel özellikte olan bu Konferansı 

örgütleyenleri  selamlamaktan ve 

t e ş e k k ü r  e t m e k t e n  m e m n u i y e t  

duymaktayım.Her demokratik ulke gibi 

Kosova da, kendi hukuk sisteminde ve 

yürürlükte olan yasamasında, davalılara 

, tarafsız, etkili ve hızlı bir şekilde dava 

sürecinin uygulanmasını sağlayan hak 

ve garantiler sağlar. Kosova'da suç 

eylemlerinden sorumlu kişiler, suçlu 

olarak ilan edilen ve yasaya göre ceza 

alırlar. Bu hakuar, Birleşmiş Milletler 

Tüzüğü esası üzere olan ilkelerden 

kaynaklanmaktadır. Ki bunlara göre 

demokrasiler, ekonomik, sosyal, kültürel 

ve insani özelliğinde olan uluslararası 

sorunların çözümlenmesi ve ırk, cinsiyet, 

dil ya da dini inançlarına bakılmaksızın 

temel insan hakları ve özgürlüklerini 

desteklemek ve güçlendirmek yönünde 

rtkin olacaklarına dair söz verirler. 
Avrupa İnsan hakları  ve Temel 

Özgürlükleri Konvansiyonu'nda ve nun 

protokollerinde de, belli bir suç için 

suçlanan her kişinin, “kendisinin 

savunması ya da kandisi tarafından 

seçilmiş olan savunucusu tarafından 

yardım alması veya savunucusunu 

ödemek için yeterli mali aracına sahip 

olmaması durumunda ona, adalet 

çıkarlarının gerektirdiği durumlarda 

y a s a l  y a r d ı m ı n  s a ğ l a n m a s ı n ı ”  

öngörmektedir. 

Söz konusu haklarla ilgili temel 

uluslararası enstrümanlar arasında 

Uluslararası Sivil ve Politik Haklar 

Konvansiyonu ve onun Protokolleri, ırk 

mensubiyet Ayrımcılığının Yok edilmesi 

ve her çeşidinin Yok edilmesine ait 

Konvansiyon,  Kadınlara yapılan 

Ayrımcılık Çeşitlerinin Yok Edilmesine 

ait Konvansiyon ve Çocuk hakları 

Konvansiyonu yer almaktadır. 
Kosova Cumhuriyeti, kendi Anayasası 

ile yasa önünde tüm vatandaşların 

eşithaklılığını ilan eder ve ganati eder, 

insan temel hakları ve özgütlüklerine 

Yasa'nın amacı, cezai, sivil, hafif ceza 

(parasal cezalar) ya da idari olsun 

Meclisin 

uluslararası 

örgütleriyle sıkı 

işbirliği 

Pamje nga Konferenca
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 ve uluslararası konvansiyonlara saygı gösterme ilkesine bağlı kalmaktadır.
Kosova'nın temel amacının, yörede ilk olan bu bağımsız organın oluşmasıyla, hukuk 

üstünlüğü ve vatandaşların hak ve temel özgürlüklerine ait yasanın ve saygınlığın 

hüküm sürmesi ve bu açıdan tüm komuşu devletlerin işbirliğinde bulunmasını 

beklemektedir. 
Konuşmamı tamamlarken bu Konferansın, ele alınan bu konunun profesyonel açıdan 

görüşülmesini diler ve ücretsiz hukuk yardımı konusunda yöre ve uluslararası 

tecrübelerinden yararlanmasını, uluslararası konvansiyonlara göre hakuar ilkesine 

katkı sunması, ücretsiz hukuk yardımının uygulanması ve gerçekleşmesi konuusnda 

yöresel işbirliğinde ve develtler arası işbirliğinde bulunması ve bu alanla ilgili değerli 

sonuçlar getirmesini dilerim. 

Teşekkür ederim ve başarılar dilerim!



18 19

            Ücretsiz Hukuk Yardımı konusunda Yöreler arası Konferans
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UNICEF ile Kosova Cumhuriyeti Meclisi tarafından örgütlenen Konferans

Çocuk haklarının tanıtılması ile denetlenmesinde 

Parlamentoların rolü

Kosova Meclisi Asbaşkanı Sn. Xhavit Haliti'nin konuşması 

Sayın milletvekilleri,
Sayın Bakanlar ve Bakan yardımcıları, 

Sayın davetli yerli ile uluslararası konuklar,
Sayın Kosova Meclisinin kalkınma ortakları,

Sayın sivil toplum ile medya temsilcileri,

Bayan ve baylar.

burada Kosovayı Avrupa ailesine doğru yönelten 

Avrupa Birliğinin Sosyal konuları içeren gündemi ve 

gelişme süreçlerini de hatırlatmak gerekir. Bu yıl, 1 

Haziran Uluslararası Çocuk Günü dolayısıyla, Kosova 

Meclisi ilk olarak, Kosovadaki çocukların durumunu 

yansıtmak amacıyla özel Meclis toplantısını 

düzenlemiştir. Ancak, çocuklar için gerekli bakımın 

sağlanması amacıyla, özel ve her yanlı erşimin olması 

gereklidir. Meclis Komisyonları, özellikle insan hakları, 

cinsiyet eşirliği, Avrupa entegrasyonu, sağlık, çalışma 

ile sosyal korunum, eğitim, bilim, teknologji, kültür, 

gençlik ve bütçeyle ilgili komisyonlar ileride günlük 

yaşam ile Kosovadaki çocukların günlük durumuna 

etki eden yasalar ile konuların görüşülmesi sırasında 

d a h a  y a k ı n d a n  i l g i l e n m e l i d i r .  K o m i s i o n e t  

parlamentare sidomos ato të cilat trajtojnë të drejta të 

njeriut, barazinë gjinore, integrim evropian, 

shëndetësinë, Milletvekili olarak hepimiz, görevlilik 

süremizi tamamlamamız için karşılaşmış olduğumuz 

değişik hedefler hakkında hepimiz bilinçliyiz. 

Düşünceme göre, bu iki gün içerisinde yapılacak olan 

tartışmalar, ileride yasal ve bununla birlikte icra 

organının denetim kapasiteleri ile fonksiyonlarının 

güçlenmesi ve tanıtılması, bununla birlikte çocukların 

gereksinmeleri ile haklarına dayanarak çocuklara ait 

bütçenin tahsis edilmesi amacıyla, Kosova Meclisine 

ait etkinlik çerçevesinin hazırlanmasına katkıda 

bulunacaktır. Kosovadaki savaşın sona ermesinden 12 

yıl sonra bile fekirlik seviyesinin yüksek olması 

tartışılmazdır ve Kosovadaki çocuklarının önemli bir 

kısmının fakirliği yaşadığı ya da yıllarca fakir ailelerde 

büyümesi kabul edilmezdir. Bu, kurumlar ile 

toplumumuzun en ciddi gelişme hedeflerinden birini 

oluşturmaktadır, sonuşlar kaydedilmişse de bu yönde 

yapılması gereken daha çok şeyler vardır. Tehlikede 

olan çocuklara erkenden müdahale etmek, çocuk 

haklarını takdim etmek, toplumsal grupuar arasındaki 

boşlukları doldurmak ve çocuklar için, bir bütünlük 

olarak toplum için eşitliği sağlamak amacıyla en 

faydalı stratejilerden birini oluşturmaktadır. 
Böylece bu Konferans, çocuk haklarını ele alan 

Meclisin mevcut mekanizmaları hakkında tartışmamız 

ve ilgi göstermemiz için olanak sağlayacaktır. Aynı 

zamanda bu konferans, yasaların incelenmesi ile 

görüşülmesi, politikalar ile stratejilerin denetlenmesi 

ile uygulanması ve bununla birlikte bitçenin 

onaylanması ile denetlenmesi sırasında çocuk 

haklar ın ın  korunması  i l e  takdim edi lmes i  

doğrultusunda Kosova Meclisinin kapsamlı rolüne 

daha güçlü bir şekilde katkıda bulunacak olan iç 

mekanizmaları ortakça belirlememize iyi bir imkan 

olacaktır. Ben hepinize ve özellikle milletvekillerine, 

yönetimde ve girişimde bulunmak, özel ile kurumsal 

sorumlulukla ilgili özen göstermek amacıyla, kurumsal 

araçlar sayesinde olumlu ile daimi değişmelerin 

yapılması için bireysel ve profesyonel kapasitesiyle 

katkı sunmaları çağrısında bulunuyorum, çünkü bizler 

toplumumuzun en genç nesili- çocuklar için ilerleme 

kaydetmek amacıyla buradayız. Çocukların yüksek 

çıkarını temsil ederek ve gelişme amaçlarına 

dayanarak, bizler bunların hepsinin yaşamını düeltmiş 

olacağız ve bununla birlikte ülkede olduğu gibi, global 

seviyede de toplum için faydalı olacak insani 

sermayenin kurulması için olanak sağlamış olacağız. 

Bu konferansın, ortaya atılan amaçlar ve özel olarak 

çocuklarla ilgili olan Kosovanın gelişme perspektifiyle 

sıkıca bağlı olan ortaya atılan hedeflere katkıda 

bulunma yönünde bilgi edinme ve uzmanlaşmayı 

sağlamasını diliyorum. Teşekkür ederim.

Meclisin Başkanlık Kurulu adına ve kendi şahsım 

a d ı n a  “ Ç o c u k  h a k l a r ı n ı n  t a n ı t ı l m a s ı  i l e  

denetlenmesinde Parlamentoların rolü” konusunu 

içeren bu Konferansın açılışını yapmaktan gurur ve 

mutluluk duymaktayım. 
Aynı zamanda, Kosovada çalışmalarını sürdüren 

Birleşmiş Milletler ajanslarının sıralarından Kosova 

Meclisinin kalkınma ortaklarından biri olan UNİCEF-

in sıkı işbirliğiyle örgütlenen bu konferansta hazır 

bulunanların tümüne hoşgeldiniz diyorum. 
Dünyanın her yerinde olduğu gibi, parlamentolar ve 

onların milletvekilleri kuşkusuz ki çocuk haklarının 

gerçekleşmesinin tanıtılması ile sağlanması yönünde 

temel aktörlerden biridir. Parlamentocuların, her yaş 

grubu çocukları ve özellikle toplumun en hassas ve 

marjinal grupları sıralarından çocukları kapsayan 

kararlı, faydalı ve finansi açıdan desteklenen 

poltikaların gelişmesinde yönetici rolü vardır. Öyle ki, 

parlamentocular olarak , çocukların erken döneminden 

gereken haklara sahip olabilmeleri için ağır sorular 

sorabilir ve hükümet adamlarını bu görevlerine karşı 

sorumlu tutabiliriz. 
Yeni devlet olarak Kosova ve onun en yüksek kurumu 

olan Kosova Meclisi, her gelişmiş ve demokratik ülke 

gibi çocuk haklarının gerçekleşmesine doğru 

yönlenmeyi teyit etmektedir. Bizim sorumluluklarımız 

e n  y ü k s e k  h u k u k i  a k i d i n d e  y a n i  K o s o v a  

Cumhuriyetinin Anayasasında da saptanmıştır ve 22 

maddenin (7.) noktası ile 50 maddesinde tanımlanan 

U l u s l a r a r a s ı  Ç o c u k  H a k l a r ı  A n l a ş m a s ı n ı n  

uygulanmasına sunulmaktadır, ki devlet olarak 

bununla, ister devlet, ister de özel kurumlar tarafından 

çocuklarla ilgili yapılan tüm eylemleri çocukların 

çıkarından olmasına yükümlüyüz. 
Kosova Meclisi, Milenyum Deklarasyonunun sekiz 

kalkınma hedefleri ile 17 Ekim 2008 tarihli Meclis 

Rezolüsyonu ve bununla birlikte sosyal konuları çeren 

Beyaz Kağıdın gerçekleşmesi doğrultusunda çaba 

sarfetmekteyiz. 
Bu belgelerle uyumlu olarak, Kosovadaki çocukların 

durumunun tanıtılmasına doğrudan doğruya katkıda 

bulunan çok sayıda yasa onaylanmıştır. Meclis, bu 

yöndeki çalışmalarda ilerleme kaydetmektedir, ki 

Pamje nga Konferenca

Pamje nga Konferenca

M E C L I SM E C L I S
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e n  y ü k s e k  h u k u k i  a k i d i n d e  y a n i  K o s o v a  
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U l u s l a r a r a s ı  Ç o c u k  H a k l a r ı  A n l a ş m a s ı n ı n  
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Pamje nga Konferenca

Pamje nga Konferenca
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“Kosova'da yasama süreci” El kılavuzu tanıtıldı

Ulusal Demokratik Enstitüsü (NDI), Kosova Cumhuriyeti 

Meclisinin Yasal ile Prosedürel konularına ait Genel Müdürlüğü 

işbirliğiyle, “Kosovada yasama süreci” başlığı altında el 

kılavuzunun tanıtımını yaptılar. Bu törene, Kosova Cumhuriyeti 

Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, parlamento komisyonları 

başkanları, milletvekiller, Meclis Sekreteri Sn. İsmet Krasniqi, 

Meclis İdarisinin resmi görevlileri ve sivil toplum örgütleri 

temsilcileri katıldı. 

10 Aralık -  

Uluslararası İnsan Hakları Günü 

Bu tanıtım sırasında, yasamanın 

başlamasından yasaların imzalanması ile 

yürürlüğe girmesine kadar, Kosovadaki 

yasama süreci hakkında iyi bir genel 

bakışı sunduğu belirtildi. 
Sözkonusu el kılavuzunun tanıtımı 

sırasında, Kosova Cumhuriyeti Meclis 

Başkanı Dr. Jakup Kraniqi konuşmada 

bulundu. Başkan Krasniqi, Kosovadaki 

yasama süreciyle ilgili el kılavuzunun 

tanı t ı lmasının ,  Mecl is in  Yasama 

Departmanı ve kuruluşundan bu yana 

Kosova Meclisinin sürekli destek ortağı 

olan  ABD-nin Ulusal Demokratik 

Enstitüsünün ortak çalışma ile etkinlik 

parçası olduğunu ortaya attı. 

 “Yasaların hazırlanması ile getirilmesine katkıda bulunan NDİ ve diğer uluslararası 

ortaklara teşekkür ederken, bizler devletin demokratik kurumlarının çalışması, 

bağımsız kurumların çalışması ve bununla birlikte insan hakları ile azınlık 

toplulukları haklarının sağlanması için zorunlu olan belirli sayıda yasaları 

onayladık”, diyen Meclis Başkanı Krasniqi, ülke gereksinmelerinin yasaların 

onaylanması ve yasaların uygulanması için hala büyük olduğunu belirtti. 
Kosovadaki NDİ-nın Yasama Proğramı Müdürü Sn. Alexander Chavarria 

konuşması sırasında, ülkede yasa çerçevesinin kurulması gereksinimini gözönünde 

bulundurarak son yıllarda yasama organının çalışmasının oldukça önemli olduğunu 

belirtti. “2001 yılında Kosova Cumhuriyeti Meclisinin kurulmasından bu yana NDİ, 

Meclisin Çalışma Yönetmeliğinde yasama sürecinin saptanması yönünde Meclisin 

yöneticilerine, milletvekillerine ve resmi görevlilerine yardımda bulunmuştur. 

Onun amacı, sivil toplum ile görüşülmekte olan yasalardan etkilenenlerin kararalma 

sürecinin bir parçası olması için basit ve yararlı ve herşeyden önce açık ve şeffaf bir 

yasama sürecinin oluşturmasıydı”. 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, “Katılım ve 

kapsanış öncülük değil, bir haktır” konusu üzere Priştinede Kosova 

Halk Avukatı Sami Kurteshinin yönetmenliği altında düenlenen 10 

Aralık- Uluslararası İnsan Hakları Gününün kaydedilmesi dolayısıyla yuvarlak masa 

toplantısına katıldı. Katılımcıları selamladıktan sonra Meclis Başkanı Krasniqi, 

Uluslararası İnsan Hakları Günü ve 10 Aralık 1948 tarihinde BMÖ-nün Genel Meclisi 

tarafından onaylanan Evrensel Beyannameyi hatırlattı. Meclis Başkanı Krasniqinin 

sözlerine göre, o günden itibaren dünyamız, ulusal kurumda da teyit edilen uluslararası 

standartlara göre insan ve bireysel haklarını sağlamak ve uygulamak yönünde çaba 

sarfetmektedir. Ancak, şunu belirtmek gerekir ki, uluslararası seviyede olduğu gibi, 

yöresel seviyede de sözkonusu Rezolüsyondan çıkan tüm istemler ve ilkeler gerketiği 

gibi gerçekleşmiyor. Birkaç yıl önce Kosova, vahşi ve uzun bir saldırı savaşından 

çıkmıştır, ki o dönem içerisinde insanın temel hakları çiğnenmiştir, öyle ki NATO 

yardımıyla halkımızın bir kurtuluş savaşının yapılması gerekliydi, demek oluyor ki 

çağdaş dönemde de insan hakları ile özgürlüklerinin çiğnendiği yerlerde askeri 

güçlerinin müdahalesi de kullanılmaktadır.  

Kosova, özgürlük ile bağımsızlık yıllarında uluslararası demokratik standartlara göre insan 

haklarını sağlamlaştırmalıdır. Kosovada, özgürlük, barış, demokrasi, eşitlik ve özgürlük 

hakları ile yasa yükümlülüğüne saygı gösterme ilkelerine dayanan Anayasa düzeni 

kurulmuştur. Fakat, dünyanın her yerinde olduğu gibi, bizde de uygulanan pratik, insan 

ve azınlık topluluklarının  hak ile özgürlüklerinin saptanmasının ve onların Anayasa ile 

yasaların da bir parçası olmasının kolay olduğunu göstermiştir, fakat onların gerçekleşmesi 

gerçekten zordur ve pratikte uygulanması için zaman ve tüm özneler tarafından heryanlı 

çabanın sunulması gereklidir. Kosovadaki azınlık toplulukların hakları en yüksek 

uluslararasu standartlar ve Kosova Cumhuriyeti Anayasasının ayrılmaz parçası olan 

yasalar ile Antisari Paketin e göre sağlanmaktadır. Onların korunumuyla, Anayasa 

Mahkemesi, Halk Avukatı, İnsan Hakları ile Korunumuna ait Konsey ile genel olarak 

toplum ve bununla birlikte bu hakların korunması için daha fazla seferber olması gereken 

sivil toplum yükümlüdür. 
Konuşmasının devamında Meclis Başkanı Krasniqi şunları dedi: “Bildiğiniz üzere insan 

haklarının çiğnenmesinin şekilleri çok boyutludur. Anayasamıza göre hiç kimse yasada 

öngörülen haktan daha fazlasına sahip değildir, herkes yasa önünde eşit haka sahiptir, 

fakat bu yıllar süresince asayiş ile yasa yükümlülüğünün denetlenmesi sorumluluğuyla 

üstlenen kişilerin defalarca yasayı çiğnedikleri görülmüştür.” En büyük haksızlık, hakların, 

hakların korunmasıyla yükümlü olan kişiler tarafından çiğnenmesidir. Bu durumda 

haksızlık iki kat daha fazladır. Kosovadaki ilerlemeyle birlikte, insan hakları hala 

çiğnenmektedir, öyle ki, insan hakları ile özgürlüklerinin korunması doğrultusunda 

hepmizin daha fazla seferber olmamız gereklidir” .
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Sn. Hamiti ve Hyseni Avrupa Konseyinin Parlamenterler

                                   Meclisine katıldı

İtalyanın Torino Başkentinde, Avrupa Konseyinin 

Parlamenterler Meclisinin Dış Politika ile Demokrasi 

Komisyonunun toplantısı düzenlendi. Bu toplantıya, 

Meclis Asbaşkanı Sabri Hamiti ve Dışişleri Komisyonu 

Asbaşkanı Hydajet Hyseniden oluşan Kosova 

Cumhuriyetinin de bir heyeti katıldı.  
Bu toplantının ana konusunu, Kosovadaki durumla 

ilgili bir Rezolüsyonun ve önergelerin onaylanması 

oluşturmaktaydı. Rezolüsyon ile Önergeler, Kosovaya 

ait Raporu sunan Bjorn Fon Sidou tarafından 

hazırlandı.
Yaklaşık iki saat süren Meclis toplantısı sırasında, 

Kosova Cumhuriyeti Meclisi milletvekilleri Hamiti ile 

Hyseni, Kosovaya ait Rezolüsyon ile Önergelerin özel 

noktaları hakkında açıklama yapıp, kendilerine 

yöneltilen soruları yanıtlamaya çalıştılar. 
Rezolüsyon ile Önergeler özel bir şekilde, Kosovada 

demokrasi kurumların kurulması, yasa yükümlülüğü 

ve insan haklarına ilişkindir. Rezolüsyonda, Avrupa 

Konseyinin Parlamenterler Meclisi ile Kosova 

Cumhuriyeti Meclisi arasındaki doğrudan doğruya 

ilişkilere değinilmektedir. 
Kosova Cumhuriyeti Meclisi milletvekilleri Hamiti ile 

Hyseni, bu münasebetle Avrupa Konseyi ülkelerinden 

Kosovayı tanımaları isteminde bulundular ve bununla 

birlikte bu kurum içerisinde, normal işbirliği ile iletişim 

için olanakların sağlanması amacıyla ülkemiz için 

uygun statüsün kurulması gerekliliğini ortaya attılar. 

KMG – AGİT 

Meme kanserine karşı kampanyayla ilgili basın konferansı

AGİT-in işbirliğiyle Kadın Milletvekilleri Gurubu, 

Kosova Cumhuriyeti Meclisi binasının lobisinde 

meme kanseriyle ilgili kadınların bilinçlenmesine 

ait kampanja ve bu hastalığın erken teşhisini 

sağlayan mobil mamografinin satın alınmasıyla 

ilgili bir basın konferansı düzenledi. Bu Konferansı, 

KMG Yönetim Kurulu üyesi Donika Kadaj-Bujupi 

açtı. Kendisi, Kosovadaki AGİT Misyonu Şefi 

B ü y ü k e l ç i  J e a n  C l a u d e  S c h l u m b e r g e r i   

selamladıktan sonra, meme kanseriyle ilgili 

kadınların bilinçlendirilmesi ve mobil mamografinin satın alınması için fonların toplanması amacıyla  Kadın 

Milletvekilleri Grubunun yapmış olduğu önemli çalışmasından sonra, kadınların sağlığı için oldukça önemli olan bu 

Projenin yakınlarda tamamlanacağını dile getirdi. Onun sözlerine göre, bu etkinlikte kiltsel ortaklardan birini AGİT 

de teşkil etmektedir. 
Kosovadaki AGİT Misyonu Şefi Sn. Jean-Claude Schlumberger, Kadın Milletvekilleri Gurubunun bu çalışmasını 

takdirle karşılayarak, AGİT-in, KMG-nın strateji ortak olduğunu belirtip, ileride de kadın milletvekilleri gurubunu 

destekleyeceğini vurguladı. Onun belirttiğine göre AGİT, bu projenin gerçekleşmesi kampanyasına, özellikle mobil 

mamografi aygıtının satın alınması için fonların belirlenmesi ile toplanmasına yardım edecektir. AGİT Misyonu, 

kampanyanın reklam panoları sayesinde örgütlenmesini ve fonların toplanması için gecelerin örgütlenmesi açısından 

da yardımda bulunacaktır. “Kosova kadınlarına bu kadar önemli bir hizmet sunduğumuzdan dolayı çok mutluyuz.  

AGİT, kadının güçlendirilmesi konusunun oldukça önemli olduğu düşüncesindedir, böylece bizler, ileride de KMG-

yı desteklemeye devam edeceğiz ”, dedi konuşmasının devamında Büyükelçi Jean Claude Schlumberger .

KMG  -  KLA

Aile reisliğini yapan annelerin haklarıyla ilgili seferberlikler

Kosova Cumhuriyeti Meclisinin Kadın Milletvekilleri 

Gurubu, NDİ Ulusal Demokratik Kurumu işbirliğiyle, 

Kadın Liderleri Akademisinin-KLA temsilcileriyle 

görüştü. Bu görüşmeye Kosovadaki NDİ Müdürü Aleks 

Chavarria da katıldı. Görüşmenin amacı, Kadın 

Milletvekilleri Gurubunun, aile reisliğini yapan annelerin 

bakımı altında bulunan çocukların korunumuyla ilgili 

KLA tarafından alınan girişim hakkında haberdar 

edilmesiydi. Çocukların bakımı yönünde aile reisliğini 

yapan annelerin karşılaşmış olduğu sorun ile güçlüklerin 

tanıtılması yanı sıra, KLA temsilcileri, nafakanın 

ayrılması ile konuların görüşülmesi sırasında zenginliğin 

dondurulması için öncülüğün verilmesinin gerekli 

olduğu konularla ilgili yürürlükte olan yasanın 

uygulanması için mahkemeye baskının yapılması 

amacıyla Kadın Milletvekilleri Gurubunun desteğini 

istedi.  Kadın milletvekilleri Flora Brovina, Myfera 

Shinik, Kymete Bajrami, Time Kadriaj, Teuta Haxhiu ve 

Albulena Haxhiu bu soruna ilişkin ilgisini ortaya atarak, 

sözkonusu girişim hedeflerinin gerçekleşmesi yönünde 

tamaıyla destek sunacaklarını dile getirdiler. Bu görüşme 

sırasında, sözkonusu sorunun çözümlenmesi amacıyla 

daha geniş erişimin sağlanması için iki grup tarafından 

atılması gereken ilerideki adımlar hakkında da tartışıldı. 
Kadın Liderleri Akademisinin (KLA) temsilcilerinden bu 

görüşmeye Aida Durguti, Merita Mustafa, Ajnishahe 

Azemi, Rina Ajeti, Teuta Musa ve İlirijana Petershoni 

katıldı. KLA, Ulusal Demokratik Kurumu tarafından 

başlatılan yeni proğramdır ve onun amacı geleceğin 

kadınlarının gelişmesi ile güçlendirilmesidir. Kadınların 

tartışması ve yüzeysel seviyede sunulan becerilerin 

gelişmesiyle ilgili etkinliklere katılması için imkanların 

sağlandığı Kadın Haftasının tamamlanmasından sonra, 

KLA-ya belirli konular üzere odaklı eğitimlere katılmaları 

fırsatları vardı. Kadın Liderleri Akademisinin hedefleri, 

Kadın Haftasının kaydedilmesi sırasında ortaya atılan 

amaçlara benzerdir, örneğin kadınların toplumun tüm 

alanlarında ilerideki birleşmesi ve beceriler ile ağların 

güçlenmesi. KLA-nın ilk nesili, politik parti temsilcileri, 

sivil toplum, iş ve medyalardan oluşmaktadır.

Avrupa Parlamentosu, İnsan hakları, Cinsiyet Eşitliği, 

Kayıp Kişiler ile Dilekçeler Komisyonunu Brüksel'e davet etti 

Avrupa Parlamentosunun daveti üzere, İnsan hakları, 

Cinsiyet eşitlik, Kayıp kişiler ile Dilekçeler Komisyonu, 

Kosova Cumhuriyetini dört milletvekiliyle temsil 

etmektedir. Bunlar  Komisyon Başkanı Suzan 

Novoberdali ve Komisyon üyeleri Kimete Bytyqi, 

Kurtan Kajtazi dhe Biserka Kostiçtir. Brükselde 

düzenlenen iki günlük Parlamento seminerin 

konusunu “İnsan haklarının korunması ve kadın ile 

çocukların durumu” teşkil etmektedir. 
Bu konferansta panel katılımcıları Arnavutluk, Bosna 

ve Hersek, Sırbistan, Karadağ ve Kosova ile  Temas 

Heyeti yöneticisi Eduard Kukan, Kosovayla ilgili Rapor 

sunan Avrupa milletvekili bayan Urlike Lunacek ve 

Sırbistanla ilgili Rapor sunan Jelko Kacindi. 

Bu seminere Arnavutluk, Makedonya, Hırvatistan, 

Bosna ve Hersek, Karadağ ve Sırbistan temsilcileri 

katıldı.   s
Kosova Cumhuriyeti  mil letvekil leri  Avrupa 

Parlamentosunu, genel olarak insan haklarının 

korunması ve özel olarak çocuk haklarının korunması 

ve cinsiyet eşitliği hakkında Kosovanın şimdiye kadar 

elde etmiş olduğu başarısı ve hedefleriyle bilgilendirdi. 

Aynı zamanda Avrupa Parlamentosunu, Kosova 

Cumhuriyeti Anayasasının 22. maddesinde yer alan 

sekiz Uluslararası Anlaşma ve insan hakları, cinsiyet 

eşitliği ile çocuk hakları ve topluluklar haklarının 

korunumuyla ilgili yasal altyapı hakkında haberdar 

etti. 

Kosova'daki durumla ilgili Rezolüsyon ve Önergeler onaylandı.
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KMG – AGİT 

Meme kanserine karşı kampanyayla ilgili basın konferansı

AGİT-in işbirliğiyle Kadın Milletvekilleri Gurubu, 

Kosova Cumhuriyeti Meclisi binasının lobisinde 

meme kanseriyle ilgili kadınların bilinçlenmesine 

ait kampanja ve bu hastalığın erken teşhisini 

sağlayan mobil mamografinin satın alınmasıyla 

ilgili bir basın konferansı düzenledi. Bu Konferansı, 

KMG Yönetim Kurulu üyesi Donika Kadaj-Bujupi 

açtı. Kendisi, Kosovadaki AGİT Misyonu Şefi 

B ü y ü k e l ç i  J e a n  C l a u d e  S c h l u m b e r g e r i   
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bakımı altında bulunan çocukların korunumuyla ilgili 

KLA tarafından alınan girişim hakkında haberdar 

edilmesiydi. Çocukların bakımı yönünde aile reisliğini 
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28 Kasım 1912 - 2012

Arnavutlar, devletin kuruluşunun 100. yıldönümünü kutladı

Nga çdo anë seç na ardhë / Shqipëtarët gunë-bardhë,
Seç na ardhë palë-palë / Duke rutulluar malë
Kush më këmb'e kush më kalë / Kush më shpejt, kush më ngadalë;
Kush i lum e kush i gjorë / Kanë zbritur mu në Vlorë,
Mu në Vlorën e lirisë, / N'atë thelb të Shqipërisë.                                             

                                                                                                           

    Arnavutlar, bağımsızlığının ilan edilmesinin, 
özellikle onların devlet kuruluşunun 100. yıldönümünü 
kutladılar. Ana ülke olarak Arnavutluk, Arnavutların 
yaşamış olduğu her yerde ulusal boyutta kutlamaları 
gerçekleştirdi. Bu kutlamalar Arnavutluk, Kosova, 
Makedonya, Karadağ ve aynı zamanda Avusturya, 
Amerika, Yunanistan, İtalya ve diğer ülkelerde görkemli 
bir şekilde kutlandı. Bilimsel kültür etkinliklerin 
düzenlenmesi yanı sıra, bu münasebetle ulusal boyutta çok 
sayıda figürler onurlandırıldı.. Avusturya, ulusal 
kahraman İskender beyin silahlarını ilk olarak Arnavutluğa 
getirerek, Arnavutların bu bayramını onurlandırdı.
Kosovada akademi ile konserler düzenlenip, İsniç ile 
Mitroviçada İsa Boletininin, Bedri Pejani, Hasan Prishtina 
ve diğerlerinin ulusal boyutlu figürleri onurlandırıldı.
Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi, İsniçte İsa Boletini ile 
Bedri Pejaninin heykellerinin yerleştirilmesinin açılış 
törenine ve bununla birlikte “Adem Jashari ile onun 
ailesinin Anıtının” açılış törenine katıldı. 
Makedonyada, Hasan Prishtina ile Adem Jasharinin 

anıt ları  yerleşt ir i lerek,  ulusal  boyutta f igürler  
onurlandırıldı, aynı zamanda bu önemli gün vesilesiyle 
oldukça geniş kitlenin katılmış olduğu toplantı da 
düzenlendi. Bu toplantıda, Kosova Cumhuriyeti Başbakanı 
Hashim Thaçi, Entegrasyona ait Demokratik Birliği (BDİ) 
Başkanı Ali Ahmeti ve Arnavutluk Cumhuriyeti Başbakanı 
Sali Berisha konuşmada bulundu.
Karadağın Ulçin şehrinde geniş kitlenin katılmış olduğu 
görkemli konser düzenlendi.
Arnavutlukta önemli gösteriler Vlorada başladı, 100. 
yıldönümü dolayısıyla kutlamaların önsözleri gerçekleşti 
ve bundan sonra kutlamalar Tiranda devam etti. Ulusal 
boyutlu temel figürlerin sergisi açıldı, örneğin ulusal 
kahraman Gjegj Kastriot Skënderbeu figürünün sergisi, ki 
burada sözkonusu kahramanın silahları sergilendi, değişik 
akademiler düzenlendi, kraliyet ailesinin kemiklerinin 
iadesi gerçekleştirildi ve bununla birlikte Arnavutların 
simgesi olan Kartal, İsmail Qemali, Hasan Prishtina ve İsa 
Boletini gibi temel figürlerin heykelleri ve 100. yıldönümün 
anıtı yerleştirildi.

Törenli etkinliklerden görüntüler

İskender beyin silahlari 100. yıldönüm dolayısıyla kesilen altın para Gjon Buzuku'nun dua kitabı

Kosova'dan Arnavutluk'a atlarla yolculuk  Üç eski Amerika Büyükelçisi 100 yıl önce gibi yaya yürüyüş 

Resmi tören sırasında çelenklerin takılması

Arnavutluk Meclisinde törenli toplantı Geçitten bir görüntü

Makedonya'daki muhteşem törenden görüntü
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100. yıldönümü dolayısıyla anıtların törenli açılışı Bağımsızlığın ilan edilmesinin 100. yıldönümü dolayısıyla kutlamalar 

Bağımsızlığın ilan edilmesinin 100. yıldönümü anıtı Ismail Qemali'nin anıtı, Tiran

Isa Boletini anıtı, İsniçAdem Jashari anıtı,  Tiran

Bedri Pejani anıtı, Kosova Hasan Prishtina anıtı, Üsküp Sali Gjura anıtı, Kosova

“Bayrak Meydanı”, Vlora Jakup Krasniqi bir grup öğrenciyi Kabul etti

Vlora'daki gösteri

Tiran'daki kutlama New York'taki kutlama

Ulçin'deki gösteri
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Jane Armitage: - Dünya Bankası, Kosova'nın enerji 

kesimini desteklemeye devam edecek ve eğitime ait 

proğramları geliştirecek 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. 

Jakup Krasniqi, Kosovadaki Dünya Bankası 

Şefi Jan Peter Oltersin eşliğinde Dünya 

Bankas ı  Yöre  Müdürü  bayan  Jane  

Armitageyi kabul etti. 
Görüşme sırasında, Kosovanın Dünya 

Bankasıyla işbirliği ve ekonomi ile finansi 

alanındaki yasalar paketinin onaylanması 

yönündeki Meclisin rolünden konuşuldu. 

Dünya Bankası Yöre Müdürü Jane Armitage, 

Fitou veda toplantısında:  “Meclisi oldukça büyük bir 

bilgelikle yönettiniz”

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, Kosovadaki Fransa 

Büyükelçisi Jean-François Fitouya veda görüşmesini gerçekleştirdi. 
Büyükelçi Fitou, Meclis Başkanına, Kosovadaki görevlilik süresinin bu hafta 

sona ereceğini bildirdikten sonra, samimi ve oldukça verimli işbirliği ve 

bununla birlikte Kosovayı ziyaret eden ve Sn. Krasniqi ile görüşmede 

bulunan onun adamlarının sıcak karşılaması dolayısıyla Meclis Başkanına  

teşekkürlerini sundu. “ Meclisi oldukça büyük bir bilgelikle yönettiniz ve 

Kosovanın, Avrupa entegrasyonlarına doğru yol alması yüzünden 

olağanüstü takdire layıksınız”, dedi Fitou. Konuşmasının devamında 

Büyükelçi Fitou, Fransanın yeni büyükelçisinin onun en zor günlerinde, 

yani savaş sırasında Kosovayı tanıdığını, kendisinin Tiranda da 

büyükelçilik yaptığını ve bu yüzden de Balkanların bu bölümünün 

gerçekleriyle tanık olduğunu dile getirdi. 
Meclis Başkanı Krasniqi, kendisinin Kosova için sunmuş olduğu 

seferberliklerinden dolayı teşekkürlerini sunarak, Fransanın şimdiye 

kadarki Büyükelçisi Jean-François Fitouya sağlık, ailesiyle birlikte hupur ve 

onun diplomasi karijerinde yeni başarılar elde etmesi dileklerinde bulundu.  

“Çok etkin ve dolaysız olup, bize elinizden gelen yardımı sundunuz”, dedi 

Sn.Krasniqi. Bu münasebetle Meclis Başkanı Krasniqi, Büyükelçi Fitouya , 

Kosova Bağımsızlığı Deklarasyonunun gravürünü hediye etti.

Kevin Dowling : İrlanda, Kosova bağımsızlığının ve onun AB-

ye entegre olmasının güçlü destekçisidir 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Sn. Jakup 

Krasniqi, Kosovada ikameti olmayan Budapest'teki 

İrlanda Büyükelçisi Sn. Kevin Dowlingi kabul etti. 
Bu z iyaret  iç in  Büyükelç i  Kevin Dowlinge 

teşekkürlerini sunduktan sonra, Meclis Başkanı 

Krasniqi, Kosovanın Avrupa Birliğine entegre olması 

yönünde sunduğu ve hala sunmaya devam ettiği 

desteğinden dolayı İrlanda halkı ile devletine derin 

takdirlerini sundu.  Kosova geçiş döneminde 

bulunmaktadır, fakat devlet kurma açısından şimdiye 

kadar ende etmiş olduğu sonuçlarıyla yöre 

ülkelerinden çok fazla fark yoktur. Bu sonuçlar 

uluslararası faktörle birlikte çalışmasıyla birlikte ende 

edilmiştir. Bu arada, Kosova Cumhuriyeti Anayasası 

Kosovanın ekonomi istikrarlığı, olumlu makroekonomi parametrelerin korunması ve 

bununla birlikte dünya ile yöre ülkelerinin çoğunun durgun olduğu dönemde çalışmayı 

gerçekleştirmek için kolaylıkların sağlanması yönünde ende edilen ilerlemelerle ilgili 

memnuniyetliğini belirtti. Onun sölerine göre, Dünya Bankası Kosovanın energji ile sağlık 

kesimini ileride de destekleyeck ve aynı zamanda eğitim alanında önemli proğramları 

geliştirecektir.
Ekonomi ile eğitim alanında gerçekleşen şimdiye kadarki gelişme projeleriyle ilgili 

etkinlikleri için Dünya Bankasına teşekkürlerini sunan Meclis Başkanı Krasniqi, ülkemiz için 

sözkonusu bankanın ligi göstermesinden dolayı Kosovanın şanslı olduğunu ortaya attı. 

Ülkenin hızla gelişmesi için Kosovanın gereksinmelerinden söz ederken, Meclis Başkanı 

Krasniqi, çok sayıda eğitimli gençlerin kazanılması amacıyla yüzde 8-10 oranında bir 

gelişmenin gerekli olduğunu dile getirdi. Meclis Başkanı Krasniqinin değerlendirmesine göre 

Meclis, ekonomi ile finansi alanındaki yasalar paketinin onaylanması ve Uluslararası finansi 

mekanizmaları, Uluslararası Para Fonu ve Dünya Bankası ile yapılan tüm Anlaşmaların 

tasdik edilmesine özel önem vermiştir. 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, Strateji Konular Bölümüne ait 

Fransa Savunma Bakanı Renaud Dorlhiacı kabul etti. Bu görüşme sırasında Kosovadaki 

güncel durum ve Sırbistanla müzakereler süreci hakkında konuştu. 
Sn. Dorlhiac, bu sürecin devam etmesi, şimdiye kadar elde edilen sonuçlar ve ilerideki 

görüşmelerin beklentileriyle ilgilendi. 
Meclis Başkanı Krasniqi, Sırbistanla yapılan şimdiye kadarki müzakereler süreci ile 

güncel süreç hakkında bir tanımlama yaptıktan sonra, elde edilen anlaşmaları onaylaması 

ve Kosova ile ilişkileri normalleştirmesi amacıyla Sırbistana daha fazla etkinin 

gösterilmesi gereksinimini ortaya attı. 

Fransa Savunma Bakanı Dorlhiac, Meclis Başkanı 

Krasniqi ile görüştü 

oldukça çağdaştır, ki bu azınlık toplulukların durumu ile hakları konusunu yakışır şekilde 

sınırlandırmakta, oysa bu gibi standartlar sözkonusu olduğunda Kosova onun sınırlarını 

aşmaktadır, çünkü Kosova yasaları Avrupa Birliği yasamasına göre uyumlaştırılmıştır, dedi 

Parlamento Başkanı Krasniqi.
Bu sıcak kabul için teşekkürlerini sunduktan sonra, Büyükelçi Sn. Kevin Dowling, 

İrlandanın, Kosova Bağımsızlığı ile onun Avrupa Birliğine entegre olmasının güçlü 

destekçisi olduğunu belirtti. Bu destek, Avrupa Birliği Başkanlığının İrlanda tarafından 

yapılması süreci içinde de güçlendirilecektir. Kendisi aynı zamanda, özellikle insan hakları 

ile özgürlüklerinin korunması yönündeki Kosovada elde edilen sonuçları yüksek ve başarılı 

olarak değerlendirdi. Konuşmasının devamında Büyükelçi Dowling, bu açıdan Kosovanın 

bir modeli oluşturduğunu ortaya atıp, son yıllar içerisinde Kosovadaki ilerlemenin etkileyici 

olduğunu vurguladı. Devamında Sn. Dowling, İrlanda devletinin, Kosovayı hala tanımayan 

Avrupa Birliğinin daha 5 devletinin Kosovayı tanıması için seferber olacağını ortaya attı. Në 

vijim, z. Dowling u  shpreh se shteti i Irlandës do  të Bu bakış açısından, Kosovanın Avrupa 

Birliğine doğru yolda hiçbir abluka olmamalıdır, dedi Büyükelçi Dowling.

Parlamenter 

diplomasi
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Jane Armitage: - Dünya Bankası, Kosova'nın enerji 

kesimini desteklemeye devam edecek ve eğitime ait 

proğramları geliştirecek 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. 

Jakup Krasniqi, Kosovadaki Dünya Bankası 

Şefi Jan Peter Oltersin eşliğinde Dünya 

Bankas ı  Yöre  Müdürü  bayan  Jane  

Armitageyi kabul etti. 
Görüşme sırasında, Kosovanın Dünya 

Bankasıyla işbirliği ve ekonomi ile finansi 

alanındaki yasalar paketinin onaylanması 

yönündeki Meclisin rolünden konuşuldu. 

Dünya Bankası Yöre Müdürü Jane Armitage, 

Fitou veda toplantısında:  “Meclisi oldukça büyük bir 

bilgelikle yönettiniz”

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, Kosovadaki Fransa 

Büyükelçisi Jean-François Fitouya veda görüşmesini gerçekleştirdi. 
Büyükelçi Fitou, Meclis Başkanına, Kosovadaki görevlilik süresinin bu hafta 

sona ereceğini bildirdikten sonra, samimi ve oldukça verimli işbirliği ve 

bununla birlikte Kosovayı ziyaret eden ve Sn. Krasniqi ile görüşmede 

bulunan onun adamlarının sıcak karşılaması dolayısıyla Meclis Başkanına  

teşekkürlerini sundu. “ Meclisi oldukça büyük bir bilgelikle yönettiniz ve 

Kosovanın, Avrupa entegrasyonlarına doğru yol alması yüzünden 

olağanüstü takdire layıksınız”, dedi Fitou. Konuşmasının devamında 

Büyükelçi Fitou, Fransanın yeni büyükelçisinin onun en zor günlerinde, 

yani savaş sırasında Kosovayı tanıdığını, kendisinin Tiranda da 

büyükelçilik yaptığını ve bu yüzden de Balkanların bu bölümünün 

gerçekleriyle tanık olduğunu dile getirdi. 
Meclis Başkanı Krasniqi, kendisinin Kosova için sunmuş olduğu 

seferberliklerinden dolayı teşekkürlerini sunarak, Fransanın şimdiye 

kadarki Büyükelçisi Jean-François Fitouya sağlık, ailesiyle birlikte hupur ve 

onun diplomasi karijerinde yeni başarılar elde etmesi dileklerinde bulundu.  

“Çok etkin ve dolaysız olup, bize elinizden gelen yardımı sundunuz”, dedi 

Sn.Krasniqi. Bu münasebetle Meclis Başkanı Krasniqi, Büyükelçi Fitouya , 

Kosova Bağımsızlığı Deklarasyonunun gravürünü hediye etti.

Kevin Dowling : İrlanda, Kosova bağımsızlığının ve onun AB-

ye entegre olmasının güçlü destekçisidir 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Sn. Jakup 

Krasniqi, Kosovada ikameti olmayan Budapest'teki 

İrlanda Büyükelçisi Sn. Kevin Dowlingi kabul etti. 
Bu z iyaret  iç in  Büyükelç i  Kevin Dowlinge 

teşekkürlerini sunduktan sonra, Meclis Başkanı 

Krasniqi, Kosovanın Avrupa Birliğine entegre olması 

yönünde sunduğu ve hala sunmaya devam ettiği 

desteğinden dolayı İrlanda halkı ile devletine derin 

takdirlerini sundu.  Kosova geçiş döneminde 

bulunmaktadır, fakat devlet kurma açısından şimdiye 

kadar ende etmiş olduğu sonuçlarıyla yöre 

ülkelerinden çok fazla fark yoktur. Bu sonuçlar 

uluslararası faktörle birlikte çalışmasıyla birlikte ende 

edilmiştir. Bu arada, Kosova Cumhuriyeti Anayasası 

Kosovanın ekonomi istikrarlığı, olumlu makroekonomi parametrelerin korunması ve 

bununla birlikte dünya ile yöre ülkelerinin çoğunun durgun olduğu dönemde çalışmayı 

gerçekleştirmek için kolaylıkların sağlanması yönünde ende edilen ilerlemelerle ilgili 

memnuniyetliğini belirtti. Onun sölerine göre, Dünya Bankası Kosovanın energji ile sağlık 

kesimini ileride de destekleyeck ve aynı zamanda eğitim alanında önemli proğramları 

geliştirecektir.
Ekonomi ile eğitim alanında gerçekleşen şimdiye kadarki gelişme projeleriyle ilgili 

etkinlikleri için Dünya Bankasına teşekkürlerini sunan Meclis Başkanı Krasniqi, ülkemiz için 

sözkonusu bankanın ligi göstermesinden dolayı Kosovanın şanslı olduğunu ortaya attı. 

Ülkenin hızla gelişmesi için Kosovanın gereksinmelerinden söz ederken, Meclis Başkanı 

Krasniqi, çok sayıda eğitimli gençlerin kazanılması amacıyla yüzde 8-10 oranında bir 

gelişmenin gerekli olduğunu dile getirdi. Meclis Başkanı Krasniqinin değerlendirmesine göre 

Meclis, ekonomi ile finansi alanındaki yasalar paketinin onaylanması ve Uluslararası finansi 

mekanizmaları, Uluslararası Para Fonu ve Dünya Bankası ile yapılan tüm Anlaşmaların 

tasdik edilmesine özel önem vermiştir. 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, Strateji Konular Bölümüne ait 

Fransa Savunma Bakanı Renaud Dorlhiacı kabul etti. Bu görüşme sırasında Kosovadaki 

güncel durum ve Sırbistanla müzakereler süreci hakkında konuştu. 
Sn. Dorlhiac, bu sürecin devam etmesi, şimdiye kadar elde edilen sonuçlar ve ilerideki 

görüşmelerin beklentileriyle ilgilendi. 
Meclis Başkanı Krasniqi, Sırbistanla yapılan şimdiye kadarki müzakereler süreci ile 

güncel süreç hakkında bir tanımlama yaptıktan sonra, elde edilen anlaşmaları onaylaması 

ve Kosova ile ilişkileri normalleştirmesi amacıyla Sırbistana daha fazla etkinin 

gösterilmesi gereksinimini ortaya attı. 

Fransa Savunma Bakanı Dorlhiac, Meclis Başkanı 

Krasniqi ile görüştü 

oldukça çağdaştır, ki bu azınlık toplulukların durumu ile hakları konusunu yakışır şekilde 

sınırlandırmakta, oysa bu gibi standartlar sözkonusu olduğunda Kosova onun sınırlarını 

aşmaktadır, çünkü Kosova yasaları Avrupa Birliği yasamasına göre uyumlaştırılmıştır, dedi 

Parlamento Başkanı Krasniqi.
Bu sıcak kabul için teşekkürlerini sunduktan sonra, Büyükelçi Sn. Kevin Dowling, 

İrlandanın, Kosova Bağımsızlığı ile onun Avrupa Birliğine entegre olmasının güçlü 

destekçisi olduğunu belirtti. Bu destek, Avrupa Birliği Başkanlığının İrlanda tarafından 

yapılması süreci içinde de güçlendirilecektir. Kendisi aynı zamanda, özellikle insan hakları 

ile özgürlüklerinin korunması yönündeki Kosovada elde edilen sonuçları yüksek ve başarılı 

olarak değerlendirdi. Konuşmasının devamında Büyükelçi Dowling, bu açıdan Kosovanın 

bir modeli oluşturduğunu ortaya atıp, son yıllar içerisinde Kosovadaki ilerlemenin etkileyici 

olduğunu vurguladı. Devamında Sn. Dowling, İrlanda devletinin, Kosovayı hala tanımayan 

Avrupa Birliğinin daha 5 devletinin Kosovayı tanıması için seferber olacağını ortaya attı. Në 

vijim, z. Dowling u  shpreh se shteti i Irlandës do  të Bu bakış açısından, Kosovanın Avrupa 

Birliğine doğru yolda hiçbir abluka olmamalıdır, dedi Büyükelçi Dowling.
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İçinde bulunduğumuz yılın sonunda, Kosova Cumhuriyeti Meclisinin elde etmiş olduğu 
sonuçlarla ilgili bilançoyu aleni olarak açıklamaktan memnuniyetlik duymaktayım. 
Meclisimiz, demokrasi tapınağına doğru kurumsal gelişmeyi devam ettirmiştir. Ülkenin üç 
demokratik güçten biri olarak Kosova Cumhuriyeti Meclisi Anayasal, temsilcilik ve seçmiş 
olduğu organlara karşı denetim rolünü başarıyla gerçekleştirmiştir. Kosovadaki parlamenter 
hayatı şimdi internetteki sayfası, yayınlar, bildiriler, basın konferansları, naksen yayınlar, 
kamuoyu ile açık iletişimler gibi çok sayıda şekiller sayesinde tam bir şeffaflıkla 
gerçekleşmektedir. 
Meclis, Cumhurbaşkanlığı ile Hükümet, Kosovada uluslararası topluluk temsilcileri, Priştinede 
akredite olan diplomatlar ve Sivil toplumla sıkı işbirliğinde bulunmaktadır. Mecliste, ülkenin 
önemli konuları, parlamento kültürü ile normal iletişim ve demokratik prosedürlerin 
onaylanmasıyla ilgili politik bağlılık mevcuttur. Tüm konular hakkında konuşma özgürlüğünü 
istifade ederek Meclisteki muhalefet oldukça etkindir, oysa azınlık toplulukları milletvekilleri 
parlamento çalışmalarının tutumluluğu doğrultusunda üsütün çaba sarfetmiş ve hala 
sarfetmektedir. 

Büyükelçi Mendes:- “KFOR'daki hizmetini tamamladıktan 

sonra ülkesine dönen askerlerimiz, Kosova ile onun 

halkından hevesle bahsetmektedir”          

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr.Jakup Krasniqi, 

Kosovada ikameti olmayan Budapest'teki Portekiz 

Büyükelçisi Antonio Jorge Mendesi kabul etti. 
Büyükelçi Mendes, Kosovada bulunduğundan dolayı 
memnuniyetlik duyduğunu belirterek, ülkemizin şimdiye 
k a d a r  e l d e  e t m i ş  o l d u ğ u  b a ş a r ı s ı n ı  t a k d i r l e  
karşıladı.“KFOR'daki hizmetini tamamladıktan sonra 
ülkesine dönen askerlerimiz, Kosova ile onun halkından 
hevesle bahsetmektedir”, diyen Portekiz Büyükelçisi, 
Avrupa Birliğinin Balkanların tüm diğer ülkelerine 
yaygınlaşması gerekliliğiyle ilgili kendi ülkesinin tutumunu 
açıkladı. Kosovadaki gelişmeler ve ülkemize ait Avrupa 
gündemi hakkında ildisini ortaya atan Büyükelçi Menderes, 
yasaların onaylanması ve onların Avrupa Birliği ülkeleriyle 

yakınlaşması yönünde Meclisin rolü hakkında daha fazla bilgi edinmek istedi. 
Meclis Başkanı Krasniqi, Büyükelçi Mendese Kosovaya hoşgeldin dileklerinde bulunup, Portekizin 
ülkemize sunmuş olduğu sürekli desteğinden dolayı teşekkürlerini sunduktan sonra, Meclisin 
oluşumu ile çalışması, ülke yasamasında azınlık topluluklarının temsil edilmesi ve bununla birlikte 
seçim siteminde yapılan reformlar hakkında konuştu. Konuşmasının devamında Meclis Başkanı 
Krasniqi, kurum ile vatandaşların Avrupa entegrasyonu için taahhütünü dile getirip, bu konu 
hakkında iktidar ile muhalefet arasında da tam bir uzlaşmanın varolduğunu vurguladı. Devamında 
Başkan Krasniqi, tüm yasaların Avrupa Birliği ülkelerinin yasalarıyla uyumlu olmasına önem 
verildiğini belirtti. Bunun böyle olduğunu Mecliste Yasal standardizasyona ait Ofisin ve 
parlamentonun daimi komisyonu olan Avrupa Entegrasyonları Komisyonunun çalışması da 
göstermektedir. Başkan Krasniqi, Kosova Cumhuriyeti Meclisinin, Avrupa Birliği ülkelerinin tüm 
parlamentolarıyla işbirliği yapmaya ilgi gösterdiğini belirtirken, Kosova Cumhuriyetinin, başarılı bir 
şekilde tamamlanacağı umut edilen Başbakanlar seviyesinde müzakerelerin başladığı Sırbistan hariç, 
yörenin tüm ülkeleriyle iyi dostluk ilişkilerinde bulunduğunu vurguladı.

Libya tarafından bağımsızlığın tanınması, iki ülke arasındaki 
uzunvadeli bir işbirliğin yapılmasıyla ilgili kararın alınmasına 
yardımcı olacaktır

KGG İçişleri, Güvenlik ve Denetim Komisyonu Başkanı 
Ahmet İsufi, Yasama Komisyonu Başkanı Arben Gashi ve 
Kosova Cumhuriyeti Anayasasında değişmelerin 
yapılmasına ait Komisyon Başkanı Arsim Bajrami, Libya 
Savaşçılar Konseyi temsilcileri Mustafa El Sagezli ve 
Khalal Al Fallahı kabul etti.
Kosova Cumhuriyeti Meclisi milletvekilleri, Libya 
heyetinin Meclise yapmış olduğu ziyaretinden dolayı 
teşekkürlerini sunduktan sonra, onları, Kosovada 
d e m o k r a s i n i n  k u r u l m a s ı y l a  i l g i l i  K o s o v a  
Parlamentosunun çalışması ile seferberlikleri hakkında 

bilgilendirdi. Sözkonusu heyet, Libyanın yapmış olduğu demokrasi değişmeleri selamlayarak, 
Kosovanın da savaşın ağır safhasından geçtiğini ve geçişin kolay olmadığını belirtti. Bunların 
hepsi uluslararası topluluğun desteğiyle ve yardımıyla sağlanmıştır ve şimdi Kosova 
demokrasi bir ülkedir. Kosova ile Libya aynı durumla karşılaştığından dolayı, aralarında 
değiştokuş yapacakları çok şey vardır. Kosova bağımsızlığının Libya tarafından tanınması, iki 
ülke arasındaki uzunvadeli bir işbirliğin yapılmasıyla ilgili kararın alınmasına yardımcı 
olacaktır. 
Libya Savaşçılar Konseyi temsilcileri, Kosovanın elde etmiş olduğu sonuçların oldukça başarılı 
olduğunu değerlendirerek, demokrasi kurumların kurulması ile yasal altyapının sağlanması 
doğrultusunda Kosovanın tecrübesinden faydalanmaya ilgi gösterdiler. Libya Savaşçılar 
Konseyi Başkanı Mustafa El Sagezli, aynı yoldan geçtiklerinden ve geçiş döneminde başarı 
kaydetmesinden dolayı Kosovayı oldukça önemli bir ortak olarak gördüğünü belirtti. 
Bu münasebetle Libya heyeti, Meclisin milletvekillerine, iki ülke arasındaki iki taraf ilişkilerin 
kurulmasıyla ilgili olanağın sağlanması amacıyla Libyayı ziyaret etmeleri çağrısında bulunup, 
kendilerinin Kosova Bağımsızlığının tanınması yönünde ileride de katkıda bulunacaklarını 
vurguladılar.        

2012 yılının tamamlanması dolayısıyla, 26 Aralık 2012 tarihinde Kosova Cumhuriyeti 

Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqinin medyalara sunduğu D eklarasyon

Meclisin 2012 yılına ait Çalışma Proğramı esası üzere, Mecliste 109 yasa tasarısının görüşülmesi öngörülmüştür. Mecliste 92 yasa 
tasarısı görüşülmüş, ki bunlardan 15 yasa tasarısı 2011 yılından 2012 yılına taşınmıştır. Hükümet 70, parlamento komisyonları 4 ve 
milletvekilleri 3 yasa tasarısını görüşülmesi amacıyla Meclise sunmuştur. Bunlardan 69 yasa tasarısı onaylanmış, 20 yasa tasarısı ise 
Meclisin komisyonlarında görüşülmesi sürecinde bulunmaktadır. Görüşülen yasa tasarılarından yedisi tekrar işlenmesi amacıyla 
Hükümete iade edilmiş ve diğer 14 yasa tasarısı Mecliste ilk okunuşunun yapılması için Yönetmeliğe göre koşulların sağlanmasını 
beklemektedir. 
7 Eylül 2012 yılında Meclis, Kosova bağımsızlığının uluslararası denetiminin tamamlanmasıyla ilgili Kosova Cumhuriyeti 
Anayasasındaki değişmeleri onaylamıştır.  
Kosova Cumhuriyeti Meclisi değişik belgeleri de onaylamıştır. Örneğin, 2012 yılına ait Meclisin Çalışma Proğramı, 2012 yılına ait 
Avrupa Entegrasyonuyla ilgili Kosova Cumhuriyeti Meclisinin Çalışma Planına ait Rapor, 2011 yılına ait Kosova Cumhuriyeti 
Meclisinin Bütçesiyle ilgili yıllık finansi Raporu ve dört ad-hoc komisyonun kurulması gibi üç aylık üç Rapor, 2012-2025 dönemine 
ait Kosova Cumhuriyetinin Madencilik Stratejisi, 2011 yılına ait Kamu Tedarike ait Görüşme Organının yıllık finansi göstergelerinin 
Denetim Raporu, Priştine Üniversitesi Statüsü, Prizrende “Ukshin Hoti” Üniversitesi ile İpekte “Haxhi Zeka” Üniversitesinin 
kurulmasıyla ilgili Kosova Cumhuriyeti Hükümeti Kararının onaylanması, 31 Aralık 2014 tarihine kadar katma değer vergisinden 
serbest bırakılmayla ilgili geçici dönemin devam etmesine ait Karar, bağımsız kurum ile acentalar üyelerine maaş ile tazminlerin 
saptanmasına ait Karar. 

Yasama çalışması

Uluslararası anlaşmaların onaylanması

Kendi Anayasa yetkisine dayanarak Meclis, çok sayıda uluslararası anlaşmayı onaylamıştır. Örneğin, Kosova Cumhuriyeti 
Hükümeti ile Kalkınmaya ait Alman Bankası-KFW arasındaki Finansi Anlaşma; Merkezi ısınma sistemlerinin düzelmesine ait 
Anlaşma; Kosova Cumhuriyeti ile Amerika Birleşik Devletleri arasında yabancı güçlerin statüsüyle ilgili Diplomatik Nota teatisinin 
onaylanmasıyla ilgili Yasa; Şkabaydaki Su Fabrikasına ilişkin Finansi Bakanlığı tarafından temsil edilen Kosova Cumhuriyeti 
Hükümeti ile KFW Alman Bankası arasında Kredi ile Projeyle ilgili Finansi Anlaşmanın onaylanmasına ait Yasa; Kosovadaki Yasa 
yükümlülüğüne ait Avrupa Birliği Misyonu üzere Kosova Cumhuriyeti ile Avrupa Birliği arasında Uluslararası Anlaşmanın 
onaylanmasına ait Yasa; Uluslararası Para Fonunda Kosova Cumhuriyeti kotasının artırılmasına ait Yasa; İcra Yönetim Kurulu üzere 
Uluslararası Para Fonu Anlaşmasındaki maddelerin değişmesinin onaylanmasına ait Yasa; Kosova Cumhuriyeti Hükümeti ile 
Avusturya Cumhuriyeti Hükümeti arasında finansi işbirliğiyle ilgili Anlaşmanın onaylanmasına ait Yasa; İmar ve Kalkınmaya 
ilişkin Avrupa Bankasının Kurulmasıyla ilgili Anlaşmanın onaylanmasına ait Yasa. 

Rezolüsyonlar ile deklarasyonlar

Meclis altı Rezolüsyon ile deklarasyon onaylamıştır. Örneğin, Kosova Bağımsızlığının Uluslararası Denetiminin Tamamlanmasına 
ait Rezolüsyon, Kosova Cumhuriyetinde Sırbistan seçimlerinin düzenlenmesine karşı Rezolüsyon, Kosova Cumhuriyetinde üç 
yabancı telefon kodunun kullanılmasıyla ilgili Rezolüsyon, Kosova Cumhuriyeti ile Sırbistan Cumhuriyeti arasında ilişkilerin 
normalleşmesine ait Rezolüsyon, Değişmelerle ilgili Ortaklık Rezolüsyonu: Kadının güçlendirilmesi ve Kosova Cumhuriyetinin 
kuzeyinde illegalliğin ilan edilmesine ait Deklarasyon. 

Denetim etkinliği

Bu yıl içerisinde dört parlamento gensorusu düzenlenmiştir, oysa milletvekilleri tarafından Başbakan ile Hükümet kabinesine 160 
parlamento sorusu yöneltilmiştir. Ülkedeki gelişmeler, emekliler ile iş malülleri, kayıp kişiler konusu, Uluslararası Çocuk Günü, üç 
yabancı telefon kodunun kullanılması, özelleştirme süreci, Kosova Cumhuriyeti Hükümeti tarafından kamu fonların istifade 
edilmesi, Kosova Başbakanı ile Sırbistan Başbakanının Brükseldeki görüşmeleri hakkında 12 parlamento tartışması da gelişmiştir.
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İçinde bulunduğumuz yılın sonunda, Kosova Cumhuriyeti Meclisinin elde etmiş olduğu 
sonuçlarla ilgili bilançoyu aleni olarak açıklamaktan memnuniyetlik duymaktayım. 
Meclisimiz, demokrasi tapınağına doğru kurumsal gelişmeyi devam ettirmiştir. Ülkenin üç 
demokratik güçten biri olarak Kosova Cumhuriyeti Meclisi Anayasal, temsilcilik ve seçmiş 
olduğu organlara karşı denetim rolünü başarıyla gerçekleştirmiştir. Kosovadaki parlamenter 
hayatı şimdi internetteki sayfası, yayınlar, bildiriler, basın konferansları, naksen yayınlar, 
kamuoyu ile açık iletişimler gibi çok sayıda şekiller sayesinde tam bir şeffaflıkla 
gerçekleşmektedir. 
Meclis, Cumhurbaşkanlığı ile Hükümet, Kosovada uluslararası topluluk temsilcileri, Priştinede 
akredite olan diplomatlar ve Sivil toplumla sıkı işbirliğinde bulunmaktadır. Mecliste, ülkenin 
önemli konuları, parlamento kültürü ile normal iletişim ve demokratik prosedürlerin 
onaylanmasıyla ilgili politik bağlılık mevcuttur. Tüm konular hakkında konuşma özgürlüğünü 
istifade ederek Meclisteki muhalefet oldukça etkindir, oysa azınlık toplulukları milletvekilleri 
parlamento çalışmalarının tutumluluğu doğrultusunda üsütün çaba sarfetmiş ve hala 
sarfetmektedir. 

Büyükelçi Mendes:- “KFOR'daki hizmetini tamamladıktan 

sonra ülkesine dönen askerlerimiz, Kosova ile onun 

halkından hevesle bahsetmektedir”          

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr.Jakup Krasniqi, 

Kosovada ikameti olmayan Budapest'teki Portekiz 

Büyükelçisi Antonio Jorge Mendesi kabul etti. 
Büyükelçi Mendes, Kosovada bulunduğundan dolayı 
memnuniyetlik duyduğunu belirterek, ülkemizin şimdiye 
k a d a r  e l d e  e t m i ş  o l d u ğ u  b a ş a r ı s ı n ı  t a k d i r l e  
karşıladı.“KFOR'daki hizmetini tamamladıktan sonra 
ülkesine dönen askerlerimiz, Kosova ile onun halkından 
hevesle bahsetmektedir”, diyen Portekiz Büyükelçisi, 
Avrupa Birliğinin Balkanların tüm diğer ülkelerine 
yaygınlaşması gerekliliğiyle ilgili kendi ülkesinin tutumunu 
açıkladı. Kosovadaki gelişmeler ve ülkemize ait Avrupa 
gündemi hakkında ildisini ortaya atan Büyükelçi Menderes, 
yasaların onaylanması ve onların Avrupa Birliği ülkeleriyle 

yakınlaşması yönünde Meclisin rolü hakkında daha fazla bilgi edinmek istedi. 
Meclis Başkanı Krasniqi, Büyükelçi Mendese Kosovaya hoşgeldin dileklerinde bulunup, Portekizin 
ülkemize sunmuş olduğu sürekli desteğinden dolayı teşekkürlerini sunduktan sonra, Meclisin 
oluşumu ile çalışması, ülke yasamasında azınlık topluluklarının temsil edilmesi ve bununla birlikte 
seçim siteminde yapılan reformlar hakkında konuştu. Konuşmasının devamında Meclis Başkanı 
Krasniqi, kurum ile vatandaşların Avrupa entegrasyonu için taahhütünü dile getirip, bu konu 
hakkında iktidar ile muhalefet arasında da tam bir uzlaşmanın varolduğunu vurguladı. Devamında 
Başkan Krasniqi, tüm yasaların Avrupa Birliği ülkelerinin yasalarıyla uyumlu olmasına önem 
verildiğini belirtti. Bunun böyle olduğunu Mecliste Yasal standardizasyona ait Ofisin ve 
parlamentonun daimi komisyonu olan Avrupa Entegrasyonları Komisyonunun çalışması da 
göstermektedir. Başkan Krasniqi, Kosova Cumhuriyeti Meclisinin, Avrupa Birliği ülkelerinin tüm 
parlamentolarıyla işbirliği yapmaya ilgi gösterdiğini belirtirken, Kosova Cumhuriyetinin, başarılı bir 
şekilde tamamlanacağı umut edilen Başbakanlar seviyesinde müzakerelerin başladığı Sırbistan hariç, 
yörenin tüm ülkeleriyle iyi dostluk ilişkilerinde bulunduğunu vurguladı.

Libya tarafından bağımsızlığın tanınması, iki ülke arasındaki 
uzunvadeli bir işbirliğin yapılmasıyla ilgili kararın alınmasına 
yardımcı olacaktır

KGG İçişleri, Güvenlik ve Denetim Komisyonu Başkanı 
Ahmet İsufi, Yasama Komisyonu Başkanı Arben Gashi ve 
Kosova Cumhuriyeti Anayasasında değişmelerin 
yapılmasına ait Komisyon Başkanı Arsim Bajrami, Libya 
Savaşçılar Konseyi temsilcileri Mustafa El Sagezli ve 
Khalal Al Fallahı kabul etti.
Kosova Cumhuriyeti Meclisi milletvekilleri, Libya 
heyetinin Meclise yapmış olduğu ziyaretinden dolayı 
teşekkürlerini sunduktan sonra, onları, Kosovada 
d e m o k r a s i n i n  k u r u l m a s ı y l a  i l g i l i  K o s o v a  
Parlamentosunun çalışması ile seferberlikleri hakkında 

bilgilendirdi. Sözkonusu heyet, Libyanın yapmış olduğu demokrasi değişmeleri selamlayarak, 
Kosovanın da savaşın ağır safhasından geçtiğini ve geçişin kolay olmadığını belirtti. Bunların 
hepsi uluslararası topluluğun desteğiyle ve yardımıyla sağlanmıştır ve şimdi Kosova 
demokrasi bir ülkedir. Kosova ile Libya aynı durumla karşılaştığından dolayı, aralarında 
değiştokuş yapacakları çok şey vardır. Kosova bağımsızlığının Libya tarafından tanınması, iki 
ülke arasındaki uzunvadeli bir işbirliğin yapılmasıyla ilgili kararın alınmasına yardımcı 
olacaktır. 
Libya Savaşçılar Konseyi temsilcileri, Kosovanın elde etmiş olduğu sonuçların oldukça başarılı 
olduğunu değerlendirerek, demokrasi kurumların kurulması ile yasal altyapının sağlanması 
doğrultusunda Kosovanın tecrübesinden faydalanmaya ilgi gösterdiler. Libya Savaşçılar 
Konseyi Başkanı Mustafa El Sagezli, aynı yoldan geçtiklerinden ve geçiş döneminde başarı 
kaydetmesinden dolayı Kosovayı oldukça önemli bir ortak olarak gördüğünü belirtti. 
Bu münasebetle Libya heyeti, Meclisin milletvekillerine, iki ülke arasındaki iki taraf ilişkilerin 
kurulmasıyla ilgili olanağın sağlanması amacıyla Libyayı ziyaret etmeleri çağrısında bulunup, 
kendilerinin Kosova Bağımsızlığının tanınması yönünde ileride de katkıda bulunacaklarını 
vurguladılar.        

2012 yılının tamamlanması dolayısıyla, 26 Aralık 2012 tarihinde Kosova Cumhuriyeti 

Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqinin medyalara sunduğu D eklarasyon

Meclisin 2012 yılına ait Çalışma Proğramı esası üzere, Mecliste 109 yasa tasarısının görüşülmesi öngörülmüştür. Mecliste 92 yasa 
tasarısı görüşülmüş, ki bunlardan 15 yasa tasarısı 2011 yılından 2012 yılına taşınmıştır. Hükümet 70, parlamento komisyonları 4 ve 
milletvekilleri 3 yasa tasarısını görüşülmesi amacıyla Meclise sunmuştur. Bunlardan 69 yasa tasarısı onaylanmış, 20 yasa tasarısı ise 
Meclisin komisyonlarında görüşülmesi sürecinde bulunmaktadır. Görüşülen yasa tasarılarından yedisi tekrar işlenmesi amacıyla 
Hükümete iade edilmiş ve diğer 14 yasa tasarısı Mecliste ilk okunuşunun yapılması için Yönetmeliğe göre koşulların sağlanmasını 
beklemektedir. 
7 Eylül 2012 yılında Meclis, Kosova bağımsızlığının uluslararası denetiminin tamamlanmasıyla ilgili Kosova Cumhuriyeti 
Anayasasındaki değişmeleri onaylamıştır.  
Kosova Cumhuriyeti Meclisi değişik belgeleri de onaylamıştır. Örneğin, 2012 yılına ait Meclisin Çalışma Proğramı, 2012 yılına ait 
Avrupa Entegrasyonuyla ilgili Kosova Cumhuriyeti Meclisinin Çalışma Planına ait Rapor, 2011 yılına ait Kosova Cumhuriyeti 
Meclisinin Bütçesiyle ilgili yıllık finansi Raporu ve dört ad-hoc komisyonun kurulması gibi üç aylık üç Rapor, 2012-2025 dönemine 
ait Kosova Cumhuriyetinin Madencilik Stratejisi, 2011 yılına ait Kamu Tedarike ait Görüşme Organının yıllık finansi göstergelerinin 
Denetim Raporu, Priştine Üniversitesi Statüsü, Prizrende “Ukshin Hoti” Üniversitesi ile İpekte “Haxhi Zeka” Üniversitesinin 
kurulmasıyla ilgili Kosova Cumhuriyeti Hükümeti Kararının onaylanması, 31 Aralık 2014 tarihine kadar katma değer vergisinden 
serbest bırakılmayla ilgili geçici dönemin devam etmesine ait Karar, bağımsız kurum ile acentalar üyelerine maaş ile tazminlerin 
saptanmasına ait Karar. 

Yasama çalışması

Uluslararası anlaşmaların onaylanması

Kendi Anayasa yetkisine dayanarak Meclis, çok sayıda uluslararası anlaşmayı onaylamıştır. Örneğin, Kosova Cumhuriyeti 
Hükümeti ile Kalkınmaya ait Alman Bankası-KFW arasındaki Finansi Anlaşma; Merkezi ısınma sistemlerinin düzelmesine ait 
Anlaşma; Kosova Cumhuriyeti ile Amerika Birleşik Devletleri arasında yabancı güçlerin statüsüyle ilgili Diplomatik Nota teatisinin 
onaylanmasıyla ilgili Yasa; Şkabaydaki Su Fabrikasına ilişkin Finansi Bakanlığı tarafından temsil edilen Kosova Cumhuriyeti 
Hükümeti ile KFW Alman Bankası arasında Kredi ile Projeyle ilgili Finansi Anlaşmanın onaylanmasına ait Yasa; Kosovadaki Yasa 
yükümlülüğüne ait Avrupa Birliği Misyonu üzere Kosova Cumhuriyeti ile Avrupa Birliği arasında Uluslararası Anlaşmanın 
onaylanmasına ait Yasa; Uluslararası Para Fonunda Kosova Cumhuriyeti kotasının artırılmasına ait Yasa; İcra Yönetim Kurulu üzere 
Uluslararası Para Fonu Anlaşmasındaki maddelerin değişmesinin onaylanmasına ait Yasa; Kosova Cumhuriyeti Hükümeti ile 
Avusturya Cumhuriyeti Hükümeti arasında finansi işbirliğiyle ilgili Anlaşmanın onaylanmasına ait Yasa; İmar ve Kalkınmaya 
ilişkin Avrupa Bankasının Kurulmasıyla ilgili Anlaşmanın onaylanmasına ait Yasa. 

Rezolüsyonlar ile deklarasyonlar

Meclis altı Rezolüsyon ile deklarasyon onaylamıştır. Örneğin, Kosova Bağımsızlığının Uluslararası Denetiminin Tamamlanmasına 
ait Rezolüsyon, Kosova Cumhuriyetinde Sırbistan seçimlerinin düzenlenmesine karşı Rezolüsyon, Kosova Cumhuriyetinde üç 
yabancı telefon kodunun kullanılmasıyla ilgili Rezolüsyon, Kosova Cumhuriyeti ile Sırbistan Cumhuriyeti arasında ilişkilerin 
normalleşmesine ait Rezolüsyon, Değişmelerle ilgili Ortaklık Rezolüsyonu: Kadının güçlendirilmesi ve Kosova Cumhuriyetinin 
kuzeyinde illegalliğin ilan edilmesine ait Deklarasyon. 

Denetim etkinliği

Bu yıl içerisinde dört parlamento gensorusu düzenlenmiştir, oysa milletvekilleri tarafından Başbakan ile Hükümet kabinesine 160 
parlamento sorusu yöneltilmiştir. Ülkedeki gelişmeler, emekliler ile iş malülleri, kayıp kişiler konusu, Uluslararası Çocuk Günü, üç 
yabancı telefon kodunun kullanılması, özelleştirme süreci, Kosova Cumhuriyeti Hükümeti tarafından kamu fonların istifade 
edilmesi, Kosova Başbakanı ile Sırbistan Başbakanının Brükseldeki görüşmeleri hakkında 12 parlamento tartışması da gelişmiştir.
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Meclisin Başkanlık Kurulu, kendi yetkileri çerçevresinde, Kosova Cumhuriyeti Anayasasının 67. maddesi ve Meclis Yönetmeliği 15. 
maddesine dayanarak, 2012 yılı içerisinde 44 toplantı düzenlemiş, ki bu toplantılarda Meclisin Çalışmasıyla ilgili Proğram projesini 
onaylamış, 48 Meclis toplantısıyla ilgili gündemleri hazırlamış, (parlamento grupları başkanlarıyla anlaşmanın yapılması sayesinde), 
Kosova Cumhuriyeti Meclisinin Bütçe tasarısını onaylamış, 161 karar almış, 56 sonuç getirmiş ve bununla birlikte Meclisin, onun 
organlarının ve idari organının örgütlenmesi ile çalışmasıyla ilgilenmiştir. 

Başkanlık Kurulunun çalışması

Meclis toplantıları
Kosova Cumhuriyeti Meclisi 48 Meclis toplantısı düzenlemiştir (bunlardan 5 törenli toplantı).

Parlamento komisyonların çalışması
Meclis Başkanı, parlamento komisyonlarıyla dört ortak toplantı düzenlemiş, oysa sadece komisyonlar 563 toplantı düzenleyip, 69 yasa 
tasarısını görüşmüş ve değişmeler yapmış, ki bunlardan yedi yasa tasarısı yeniden işlenmesi amacıyla geri çevrilmiştir. Onlar yedi 
yasanın uygulanmasını izlemiş, bağımsız acentaların 107 yıllık raporunu görüşmüş, 37 aleni tartışma toplantılarını örgütleyip 
düzenlemiş ve aynı zamanda dış ülkelerde 30 ve ülke içinde 70 ziyaret gerçekleştirmişlerdir. Çalışma grupları 279 toplantı 
düzenlemiştir. 

Parlamento diplomasisi
Meclis Başkanı, Kosova Cumhuriyetinin Meclis heyetini, Arnavutluk, İsviçre, Avrupa Parlamentosu, Türkiye, Portekiz, Estonya, ABD, 
Mısır, Büyük Britanya ve Libyaya yapmış olduğu resmi ziyaretlerde yönetmiştir, ki bu heyet, parlamento başkanları ile bu dost 
ülkelerin diğer yüksek görevlileri tarafından kabul edilmiştir.
Meclis Başkanının ofisinde 33 yabancı heyet kabul edilmiş, bunların arasında Makedonya, Arnavutluk, Macaristan, Kuzey İrlanda, 
Mısır Parlamento Başkanları ve diğer yüksek görevliler, örneğin, eski C umhurbaşkanları, Başbakan yardımcıları, Bakanlar, ABD 
Kongre üyeleri, Avrupa parlamentocuları, parlamento komisyonları başkanları, büyükelçiler, uluslararası kurumlar temsilcileri ve 
akademi dünyası ile sivil toplum temsilcileri bulunmaktadır.

Kamuoyu ile ilişkiler
Meclis mekanizmalarının çalışması ile protokoll toplantılarıyla ilgili sayısız enformasyonlar hazırlanmış. Meclis, NDİ işbirliğiyle, 
Meclisin “Açık kapılar Gününi” ve  “Uluslararası Demokrasi Gününü” örgütlemiştir.
Meclisin, internette web sayfası vardır ve “Meclis” dergisini Arnavutça, Sırpça ve Türkçe olmak üzere üç dilde yayınlamaktadır.
Kamu belgelere erişme amacıyla gazeteciler ve Sivil toplum temsilcileri tarafından Meclise 23 istem sunulmuştur, ki bu istemleri Meclis 
olumlu ve yasal süreler içinde karşılamıştır. 
Bu yıl içerisinde Kosova Cumhuriyeti Meclisini, Kosova vatandaşları ile yabancılardan oluşan 92 grup, tek sözle 2600 ziyaretçi ziyaret 
etmiştir, ki bu ziyaretçiler, yasama çalışmasıyla daha yakından bilgi edinmek için ilgi göstermiştir. 
Değişik ziyaretçi grupları, Meclis Başkanı ve diğer milletvekilleri tarafından da kabul edilmiştir. 
Meclisin kamuoyu ile yapmış olduğu olumlu temaslar planı doğrultusunda şunları anmak oldukça önemlidir: Sivil Toplumla 
İşbirliğine ait Stratejinin Hazırlanması, Devlet dışı Örgütleri için veri tabanının kurulması, Meclisin Web sayfası sayesinde internete 
kayıt edilmesi (AGİT tarafından desteklenen projeler), Mecliste Ziyaretçiler Merkezinin artırılması(NDİ tarafından desteklenen proje), 
parlamento komisyonlarının çalışmasıyla ilgili 13 broşürün hazırlanması ile ilan edilmesi, Mecliste onlarca ziyaretçi gruplarının kabulu 
ile onların eşlik edilmesi vb. 

Personel
Sürekli eğitim ile yetenekleşmeyi sağlayarak, insan kaynaklarının doğru yönetilmesi ve genel, profesyonel ile daimi personel 
kapasitelerinin artırılması doğrultusında çaba sarfedilmiştir. Eğitimlerin orantılı ayrılmasına ve işin ağırlığına göre kategorizasyonun 
yapılmasına önem verilmiştir. Bu etkinliklerin büyük bir bölümü NDİ, AGİT, UNDP donatörleri, Avrupa Birliği tarafından finanse 
edilen İkizleşme Projesi ve diğer bazıları Meclisin desteğiyle gerçekleşmiştir. Şu anda 2013-2015 eğitim stratejisi hazırlanmaktadır. 
2012 yılında Meclisin idari organına 18 genç resmi görevli kabul edilmiştir. Sivil Hizmetler Yasasının ilkelerine saygı göstererek, idari 
çalışanlarının çalışmasının değerlendirme nesnelliğine özel önem verilmektedir. 

Bütçe
Meclisin nihai Bütçesi şöyledir: Maaş ve ücretler 5,315,260 €; Mal ve hizmetler 1,415,784 €; Belediye hizmetleri  177,000 €; 
Sübvansiyonlar ile aktarmalar 15,000 € ve sermaye yatırımları 1,102,608 €.
Meclisin Bütçesi  8,025,652 €  tutarındaydı (RTK Bütçesi ve Hükümet tarafından tahsislerin kısaltılması hariç)
2012 yılında gerçekleşen Meclis bütçesinin tutarı yüzde 96-nın üzerindedir. 

Tedarik
Tedarik alanında sıralı yasal prosedürler ve 2012 yılına ait öngörülere göre yaklaşık 80 olayın görüşülmesi uygulanmıştır. Sermaye 
yatırımlarında biraçok anlaşma gerçekleşme sürecindedir.
Belirtilmesi gerkir ki, bu yıla ait iç denetçi genelde tedarik prosedürleriyle ilgili hiçbir düzensizliği keşfetmemiştir.  

Bilgi teknolojisi
Bilgi teknolojisinde, danışmanlık ve özel kesime ait sistemlerin bakımı hizmetleri konsolido edilmiş ve Meclisteki çalışmalar sırasında 
teknik sorunların sayısı oldukça azalmıştır. E-Parlamento sisteminin ilk safhası gerçekleşmiş ve 2015 yılına kadar diğer safhalar için 
gerekli olan tüm belgeler hazırlanmış ve tedariğe teslim edilmiştir.
Bu yıl içerisinde Meclisin onarım çalışmaları ve onun alanlarının donatımı devam etmişti ve bununla teknik hizmetlerinde ilerleme 
kaydedilmiştir. ANEX-in dış görünüşü ile çatısının ve acil merdivenlerin inşaatı gibi önemli projeler de gerçekleşme safhasındadır. 

Dil hizmetleri
Yaklaşık 20 resmi çalışandan oluşan Meclisin dil hizmetleri, lektörlük, simultane ve ardıl çeviri, Meclise ait olan tüm malzemelerin 
tercüme edilmesi ile daktiloda yazılması, ad hoc komisyonların düzenlemiş olduğu aleni tartışmaların ses bandı kopyası çalışmalarını 
kapsyarak, tüm görvelerini yerine getirmeye başarmıştır. Bu yıl içerisinde diz hizmetlerine malzemelerin tercüme edilmesi için 2931 
istem sunulmuş, toplam 8591 sayfa  çevrilmiş, 2078 sayfanın lektörlüğü yapılmış, 582 toplantıda simultane çeviri vb yapmıştır. 
Bu yıl Meclis eksikliklerle de karşı karşıya gelmiştir, fakat önümüzdeki yıl içerisinde şimdiye kadarki çalışmalarda ilerlemenin 
kaydedileceğine ve Anayasaya göre sahip olduğu tüm rollerde etkinliklerini düzelteceğine eminim.

M E C L I SM E C L I S

Yanıtlanmayan sorular
Milletvekili Vjollca Krasniqi, LDK (KDB)
KGG Bakanı Sn. Agim Çeku'ya yöneltilen soru

TMK-nın (KKO) FSK-ya (KGG) geçmesi ya da dönüşmesinden sonra, çok sayıda askeri kışla hava koşulları ve 
bilinçsiz vatandaşlar yüzünden kullanışsız ve denetimsiz kalmıştır. Somut olarak Lukar köyündeki “Zahir 
Pajaziti” kışlasına değinmek istiyorum. Bu kışla hergün yıkım ve hasara uğramaktadır. Bu objelerin kimin adı 
üzerine olduğu kadastro kayıtlarına göre, herhangi bir diğer kararın alınmasına dek  neden bunlar 
korunmamış ya da geçici kullanıma verilmemiş? Bu soruma diğer bakanların, örneğin İç İşleri Bakanlığı ya da 
başka birinin de yanıtlayabileceğini düşünmeme rağmen,  bu soruyu size yöneltiyorum sayın Bakan.

Milletvekili  Visar Ymeri, VV (Kendin Karar Al )
Kosova Cumhuriyeti Başbakanı Sn. Hashim Thaçi'ye yöneltilen soru

Geçen hafta  e kaluar öyle denilen Ulusal Sırp Konseyi Başkanı ve aynı zamanda Sırbistanın ilegal kriminel 
strüktürlerin temel yöneticisi olan Milan İvanoviç, sizin ve Bajram Rexhepinin, Mitroviça hastanesinde kuzey 
Sırplarla görüştüğünüzü ifade etti. Mitroviça hastanesinde ne zaman ve kiminle görüştünüz? 

Milletvekili Alma Lama, VV (Kendin Karar Al)
Kosova Cumhuriyeti Başbakanı Sn. Hashim Thaçi'ye yöneltilen soru

Kosova Cumhuriyeti Başbakanı, EULEX misyonunun Kosovada iki görevlilik süresinin (bunlardan biri kuzey 
bölümü ve diğeri Kosovanın diğer yerleri için) olmasıyla oydaş mıydı. Bu, değişik yetkilerle, birinin 
Arnavutlar için, diğerinin de Sırplar için olmakla birlikte ikili bir misyonumuzun olacağı anlamına 
gelmektedir, ki bu Kosova devletinin üniter karakterini ihlal etmiş olacaktır?

Milletvekili Liburn Aliu, VV (Kendin Karar Al)
Kosova Cumhuriyeti Başbakanı Sn. Hashim Thaçi'ye yöneltilen soru 

Bu yılın 18 Ekim tarihinde düzenlenen meclis toplantısında, Sırbistanla ilişkilerin normalleşmesine ait 
Rezolüsyon tartışılırken ve onaylandığı sırada, sizin konuşmanızda hiçbir defa ertesi gün, yani 19 Ekim 
tarihinde sizin ve Sırp Başbakanı İvisa Daçiç arasında yapılacak olan görüşmeden bahsedilmedi. O tartışmada, 
özellikle Sırp Başbakanıyla yapılan görüşmeler hakkında tartışmanın ve bir gün sonraki görüşmeyle ilgili 
milletvekillerinin haberdar edilmesinin oldukça önemli olduğundan dolayı, size şu soruyu yöneltiyorum. 
Mecliste yapılan tartışmalardan sonra ertesi gün Sırp Başbakanı İvisa Daçiç ile görüşeceğinizden bilginiz 
varmıydı? Eğer bildiyseniz, neden bunu Meclis önünde gizlediniz?

Milletvekili Albana Gashi, VV (Kendin Karar Al)
Avrupa Entegrasyonlari Bakani Vlora  Çitaku'ya yöneltilen soru

Denetçinin keşfetmiş olduğu ihlallerin hangileri olduğu hakkında bilgi verebilir misiniz?  Bu ihlallerle ilgili ne 
gibi önlemler aldınız ve kimin emri üzere sizin bakanlığınızda işe alma prosedürleri ihlal edilmiştir?

Milletvekili Albulena Haxhiu, VV (Kendin Karar Al)           

1- Adalet Bakanı Hajredin Kuçi'ye yöneltilen soru

29 Kasım 2012 tarihinde Kosova Hükümeti, “Kurumsal kişilik ile onların özel hayatlarının şantaj edilmesi 
amacıyla yapılan bu gibi telekulak dinlemelerin yayınlanmasının, yasaya aykırı ve cezaya layik eylem 
olduğunu” iddia etti. O gün EULEX bunların gerçek olduğunu teyit etti. Konuyla ilgili Hükümetin cevabı 
nedir? Kamuoyunun duymuş olduğu kayıtlardaki söylenenler doğru mudur?

2. 3 Aralık 2012 tarihinde Hükümet toplantısında onaylanan telekulak dinlemeleriyle ilgili yasa tasarısı 

hakkında kiminle danıştınız? Bu yasa tasarısı ne zaman hazırlandı ve sivil toplumun hangi sivil toplum 
aktörleri ya da hangi uzmanlar kapsanmıştır?
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Meclisin Başkanlık Kurulu, kendi yetkileri çerçevresinde, Kosova Cumhuriyeti Anayasasının 67. maddesi ve Meclis Yönetmeliği 15. 
maddesine dayanarak, 2012 yılı içerisinde 44 toplantı düzenlemiş, ki bu toplantılarda Meclisin Çalışmasıyla ilgili Proğram projesini 
onaylamış, 48 Meclis toplantısıyla ilgili gündemleri hazırlamış, (parlamento grupları başkanlarıyla anlaşmanın yapılması sayesinde), 
Kosova Cumhuriyeti Meclisinin Bütçe tasarısını onaylamış, 161 karar almış, 56 sonuç getirmiş ve bununla birlikte Meclisin, onun 
organlarının ve idari organının örgütlenmesi ile çalışmasıyla ilgilenmiştir. 

Başkanlık Kurulunun çalışması

Meclis toplantıları
Kosova Cumhuriyeti Meclisi 48 Meclis toplantısı düzenlemiştir (bunlardan 5 törenli toplantı).

Parlamento komisyonların çalışması
Meclis Başkanı, parlamento komisyonlarıyla dört ortak toplantı düzenlemiş, oysa sadece komisyonlar 563 toplantı düzenleyip, 69 yasa 
tasarısını görüşmüş ve değişmeler yapmış, ki bunlardan yedi yasa tasarısı yeniden işlenmesi amacıyla geri çevrilmiştir. Onlar yedi 
yasanın uygulanmasını izlemiş, bağımsız acentaların 107 yıllık raporunu görüşmüş, 37 aleni tartışma toplantılarını örgütleyip 
düzenlemiş ve aynı zamanda dış ülkelerde 30 ve ülke içinde 70 ziyaret gerçekleştirmişlerdir. Çalışma grupları 279 toplantı 
düzenlemiştir. 

Parlamento diplomasisi
Meclis Başkanı, Kosova Cumhuriyetinin Meclis heyetini, Arnavutluk, İsviçre, Avrupa Parlamentosu, Türkiye, Portekiz, Estonya, ABD, 
Mısır, Büyük Britanya ve Libyaya yapmış olduğu resmi ziyaretlerde yönetmiştir, ki bu heyet, parlamento başkanları ile bu dost 
ülkelerin diğer yüksek görevlileri tarafından kabul edilmiştir.
Meclis Başkanının ofisinde 33 yabancı heyet kabul edilmiş, bunların arasında Makedonya, Arnavutluk, Macaristan, Kuzey İrlanda, 
Mısır Parlamento Başkanları ve diğer yüksek görevliler, örneğin, eski C umhurbaşkanları, Başbakan yardımcıları, Bakanlar, ABD 
Kongre üyeleri, Avrupa parlamentocuları, parlamento komisyonları başkanları, büyükelçiler, uluslararası kurumlar temsilcileri ve 
akademi dünyası ile sivil toplum temsilcileri bulunmaktadır.

Kamuoyu ile ilişkiler
Meclis mekanizmalarının çalışması ile protokoll toplantılarıyla ilgili sayısız enformasyonlar hazırlanmış. Meclis, NDİ işbirliğiyle, 
Meclisin “Açık kapılar Gününi” ve  “Uluslararası Demokrasi Gününü” örgütlemiştir.
Meclisin, internette web sayfası vardır ve “Meclis” dergisini Arnavutça, Sırpça ve Türkçe olmak üzere üç dilde yayınlamaktadır.
Kamu belgelere erişme amacıyla gazeteciler ve Sivil toplum temsilcileri tarafından Meclise 23 istem sunulmuştur, ki bu istemleri Meclis 
olumlu ve yasal süreler içinde karşılamıştır. 
Bu yıl içerisinde Kosova Cumhuriyeti Meclisini, Kosova vatandaşları ile yabancılardan oluşan 92 grup, tek sözle 2600 ziyaretçi ziyaret 
etmiştir, ki bu ziyaretçiler, yasama çalışmasıyla daha yakından bilgi edinmek için ilgi göstermiştir. 
Değişik ziyaretçi grupları, Meclis Başkanı ve diğer milletvekilleri tarafından da kabul edilmiştir. 
Meclisin kamuoyu ile yapmış olduğu olumlu temaslar planı doğrultusunda şunları anmak oldukça önemlidir: Sivil Toplumla 
İşbirliğine ait Stratejinin Hazırlanması, Devlet dışı Örgütleri için veri tabanının kurulması, Meclisin Web sayfası sayesinde internete 
kayıt edilmesi (AGİT tarafından desteklenen projeler), Mecliste Ziyaretçiler Merkezinin artırılması(NDİ tarafından desteklenen proje), 
parlamento komisyonlarının çalışmasıyla ilgili 13 broşürün hazırlanması ile ilan edilmesi, Mecliste onlarca ziyaretçi gruplarının kabulu 
ile onların eşlik edilmesi vb. 

Personel
Sürekli eğitim ile yetenekleşmeyi sağlayarak, insan kaynaklarının doğru yönetilmesi ve genel, profesyonel ile daimi personel 
kapasitelerinin artırılması doğrultusında çaba sarfedilmiştir. Eğitimlerin orantılı ayrılmasına ve işin ağırlığına göre kategorizasyonun 
yapılmasına önem verilmiştir. Bu etkinliklerin büyük bir bölümü NDİ, AGİT, UNDP donatörleri, Avrupa Birliği tarafından finanse 
edilen İkizleşme Projesi ve diğer bazıları Meclisin desteğiyle gerçekleşmiştir. Şu anda 2013-2015 eğitim stratejisi hazırlanmaktadır. 
2012 yılında Meclisin idari organına 18 genç resmi görevli kabul edilmiştir. Sivil Hizmetler Yasasının ilkelerine saygı göstererek, idari 
çalışanlarının çalışmasının değerlendirme nesnelliğine özel önem verilmektedir. 

Bütçe
Meclisin nihai Bütçesi şöyledir: Maaş ve ücretler 5,315,260 €; Mal ve hizmetler 1,415,784 €; Belediye hizmetleri  177,000 €; 
Sübvansiyonlar ile aktarmalar 15,000 € ve sermaye yatırımları 1,102,608 €.
Meclisin Bütçesi  8,025,652 €  tutarındaydı (RTK Bütçesi ve Hükümet tarafından tahsislerin kısaltılması hariç)
2012 yılında gerçekleşen Meclis bütçesinin tutarı yüzde 96-nın üzerindedir. 

Tedarik
Tedarik alanında sıralı yasal prosedürler ve 2012 yılına ait öngörülere göre yaklaşık 80 olayın görüşülmesi uygulanmıştır. Sermaye 
yatırımlarında biraçok anlaşma gerçekleşme sürecindedir.
Belirtilmesi gerkir ki, bu yıla ait iç denetçi genelde tedarik prosedürleriyle ilgili hiçbir düzensizliği keşfetmemiştir.  

Bilgi teknolojisi
Bilgi teknolojisinde, danışmanlık ve özel kesime ait sistemlerin bakımı hizmetleri konsolido edilmiş ve Meclisteki çalışmalar sırasında 
teknik sorunların sayısı oldukça azalmıştır. E-Parlamento sisteminin ilk safhası gerçekleşmiş ve 2015 yılına kadar diğer safhalar için 
gerekli olan tüm belgeler hazırlanmış ve tedariğe teslim edilmiştir.
Bu yıl içerisinde Meclisin onarım çalışmaları ve onun alanlarının donatımı devam etmişti ve bununla teknik hizmetlerinde ilerleme 
kaydedilmiştir. ANEX-in dış görünüşü ile çatısının ve acil merdivenlerin inşaatı gibi önemli projeler de gerçekleşme safhasındadır. 

Dil hizmetleri
Yaklaşık 20 resmi çalışandan oluşan Meclisin dil hizmetleri, lektörlük, simultane ve ardıl çeviri, Meclise ait olan tüm malzemelerin 
tercüme edilmesi ile daktiloda yazılması, ad hoc komisyonların düzenlemiş olduğu aleni tartışmaların ses bandı kopyası çalışmalarını 
kapsyarak, tüm görvelerini yerine getirmeye başarmıştır. Bu yıl içerisinde diz hizmetlerine malzemelerin tercüme edilmesi için 2931 
istem sunulmuş, toplam 8591 sayfa  çevrilmiş, 2078 sayfanın lektörlüğü yapılmış, 582 toplantıda simultane çeviri vb yapmıştır. 
Bu yıl Meclis eksikliklerle de karşı karşıya gelmiştir, fakat önümüzdeki yıl içerisinde şimdiye kadarki çalışmalarda ilerlemenin 
kaydedileceğine ve Anayasaya göre sahip olduğu tüm rollerde etkinliklerini düzelteceğine eminim.

M E C L I SM E C L I S

Yanıtlanmayan sorular
Milletvekili Vjollca Krasniqi, LDK (KDB)
KGG Bakanı Sn. Agim Çeku'ya yöneltilen soru

TMK-nın (KKO) FSK-ya (KGG) geçmesi ya da dönüşmesinden sonra, çok sayıda askeri kışla hava koşulları ve 
bilinçsiz vatandaşlar yüzünden kullanışsız ve denetimsiz kalmıştır. Somut olarak Lukar köyündeki “Zahir 
Pajaziti” kışlasına değinmek istiyorum. Bu kışla hergün yıkım ve hasara uğramaktadır. Bu objelerin kimin adı 
üzerine olduğu kadastro kayıtlarına göre, herhangi bir diğer kararın alınmasına dek  neden bunlar 
korunmamış ya da geçici kullanıma verilmemiş? Bu soruma diğer bakanların, örneğin İç İşleri Bakanlığı ya da 
başka birinin de yanıtlayabileceğini düşünmeme rağmen,  bu soruyu size yöneltiyorum sayın Bakan.

Milletvekili  Visar Ymeri, VV (Kendin Karar Al )
Kosova Cumhuriyeti Başbakanı Sn. Hashim Thaçi'ye yöneltilen soru

Geçen hafta  e kaluar öyle denilen Ulusal Sırp Konseyi Başkanı ve aynı zamanda Sırbistanın ilegal kriminel 
strüktürlerin temel yöneticisi olan Milan İvanoviç, sizin ve Bajram Rexhepinin, Mitroviça hastanesinde kuzey 
Sırplarla görüştüğünüzü ifade etti. Mitroviça hastanesinde ne zaman ve kiminle görüştünüz? 

Milletvekili Alma Lama, VV (Kendin Karar Al)
Kosova Cumhuriyeti Başbakanı Sn. Hashim Thaçi'ye yöneltilen soru

Kosova Cumhuriyeti Başbakanı, EULEX misyonunun Kosovada iki görevlilik süresinin (bunlardan biri kuzey 
bölümü ve diğeri Kosovanın diğer yerleri için) olmasıyla oydaş mıydı. Bu, değişik yetkilerle, birinin 
Arnavutlar için, diğerinin de Sırplar için olmakla birlikte ikili bir misyonumuzun olacağı anlamına 
gelmektedir, ki bu Kosova devletinin üniter karakterini ihlal etmiş olacaktır?

Milletvekili Liburn Aliu, VV (Kendin Karar Al)
Kosova Cumhuriyeti Başbakanı Sn. Hashim Thaçi'ye yöneltilen soru 

Bu yılın 18 Ekim tarihinde düzenlenen meclis toplantısında, Sırbistanla ilişkilerin normalleşmesine ait 
Rezolüsyon tartışılırken ve onaylandığı sırada, sizin konuşmanızda hiçbir defa ertesi gün, yani 19 Ekim 
tarihinde sizin ve Sırp Başbakanı İvisa Daçiç arasında yapılacak olan görüşmeden bahsedilmedi. O tartışmada, 
özellikle Sırp Başbakanıyla yapılan görüşmeler hakkında tartışmanın ve bir gün sonraki görüşmeyle ilgili 
milletvekillerinin haberdar edilmesinin oldukça önemli olduğundan dolayı, size şu soruyu yöneltiyorum. 
Mecliste yapılan tartışmalardan sonra ertesi gün Sırp Başbakanı İvisa Daçiç ile görüşeceğinizden bilginiz 
varmıydı? Eğer bildiyseniz, neden bunu Meclis önünde gizlediniz?

Milletvekili Albana Gashi, VV (Kendin Karar Al)
Avrupa Entegrasyonlari Bakani Vlora  Çitaku'ya yöneltilen soru

Denetçinin keşfetmiş olduğu ihlallerin hangileri olduğu hakkında bilgi verebilir misiniz?  Bu ihlallerle ilgili ne 
gibi önlemler aldınız ve kimin emri üzere sizin bakanlığınızda işe alma prosedürleri ihlal edilmiştir?

Milletvekili Albulena Haxhiu, VV (Kendin Karar Al)           

1- Adalet Bakanı Hajredin Kuçi'ye yöneltilen soru

29 Kasım 2012 tarihinde Kosova Hükümeti, “Kurumsal kişilik ile onların özel hayatlarının şantaj edilmesi 
amacıyla yapılan bu gibi telekulak dinlemelerin yayınlanmasının, yasaya aykırı ve cezaya layik eylem 
olduğunu” iddia etti. O gün EULEX bunların gerçek olduğunu teyit etti. Konuyla ilgili Hükümetin cevabı 
nedir? Kamuoyunun duymuş olduğu kayıtlardaki söylenenler doğru mudur?

2. 3 Aralık 2012 tarihinde Hükümet toplantısında onaylanan telekulak dinlemeleriyle ilgili yasa tasarısı 

hakkında kiminle danıştınız? Bu yasa tasarısı ne zaman hazırlandı ve sivil toplumun hangi sivil toplum 
aktörleri ya da hangi uzmanlar kapsanmıştır?
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Çocuklar Mec l i s z iyare t inde
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